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ΣΕ ΜΟΝΟΜΑΧΙΑ ΣΕ ΜΟΝΟΜΑΧΙΑ 
ΔΥΟ ΑΝΤΙΠΑΛΩΝΔΥΟ ΑΝΤΙΠΑΛΩΝ
εξελίσσονται οι εξελίσσονται οι 

εκλογές στον Δήμοεκλογές στον Δήμο

Ο ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΡΑΓΙΩΡΓΟΣ αποχωρεί από την κούρσα των 
επικεφαλής μειώνοντας τις εκλογικές επιλογές στην Άρτα ΓΙΩΡΓΟΣ
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της Άρτας;

Στο Αστικό και στο Στο Αστικό και στο 
Υπεραστικό ΚΤΕΛ Υπεραστικό ΚΤΕΛ 
ο Χριστόφορος ο Χριστόφορος 

ΣιαφάκαςΣιαφάκας

Απολογισμός Απολογισμός 
εννέα χρόνων εννέα χρόνων 
θητείας από θητείας από 
την Δημοτική την Δημοτική 
Αρχή Δήμου Αρχή Δήμου 

ΑρταίωνΑρταίων

ΣΟΦΙΑ ΤΡΑΜΠΑ

Η Αυτοδιοίκηση 
παντού δέχεται 

παράπονα

Βίλυ Παπαχρήστου
Η φυσικοθεραπεία 

ως παράγοντας βελ-
τίωσης της ποιότη-

τας ζωής στην τρίτη 
ηλικία

ΑΠΟΨ(Η)ΝΟΣ 
ΕΚΗΒΟΛΟΣ

ΒΕΛΗ 
ΕΧΕΠΕΥΚΗ…

ΠΑΡΕΜΒΑΣΗ ΑΠΟΨΕΙΣ NEA ΣΤΗΛΗ

Μαζί 
συνεχίζουμε 
την μεγάλη 

προσπάθεια

Μαζί 
συνεχίζουμε 
την μεγάλη 

προσπάθεια

Μαύρος Ακανθώδης Αλευ-
ρώδης: «Η νέα απειλή για τα 

εσπεριδοειδή της Άρτας».
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Μέλος της 
Ένωσης Ιδιο-
κτητών Επαρ-
χιακού Τύπου 

Α.Μ.089

Μέλος της 
Ένωσης Δη-

μοσιογράφων 
Ιδιοκτητών 
Περιοδικού 

Τύπου Α.Μ.619

Μέλος της Ευρωπαϊκής Ένωσης ΕΜΜΑ

Η Αυτοδιοίκηση παντού 
δέχεται παράπονα

Μια θερινή έξο-
δος σε μια 
πόλη μακριά 
από την Άρτα 

και διαπιστώνει κανείς 
ότι τα προβλήματα που 
αντιμετωπίζουν οι το-
πικές κοινωνίες είναι 
τόσο μυωπικά κοινά, 
που πραγματικά απο-
ρούμε για τον λόγο που 

πολλές φορές υπάρχουν 
τόσο μεγάλες εντά-
σεις σε ζητήματα που 
έχουν να κάνουν με την 
απλή καθημερινότη-
τά μας και την άσκηση 
της δημόσιας πολιτικής.  
Το κοινό παράπονο και 
κατάληξη όλων είναι ότι 
οι συγχωνεύσεις των Δή-
μων, αρχίζοντας από τον 
Καποδίστρια και φθάνο-
ντας στον Καλλικράτη, 
μπορεί να έσωσαν τα οι-
κονομικά της κεντρικής 
διοίκησης, όσον αφορά 
τους Δήμους, αλλά στην 
πραγματικότητα έβαλε 
στο ίδιο τσουβάλι κοινό-
τητες και πάλαι ποτέ πό-
λεις, προσπάθησε να βά-
λει στην ίδια κάλπη και 
το ίδιο πορτοφόλι αντι-
κρουόμενα συμφέροντα 
και σε μεγάλο βαθμό 
αντίθετες αντιλήψεις... 
Κάποιος θεωρεί διαβά-
ζοντας αυτό το κείμενο 
ότι αναφερόμαστε στην 
Άρτα, στην πραγματικό-
τητα όμως την ίδια συ-
ζήτηση κάνουν παντού, 
από το ακριτικό Σουφλί, 

μέχρι την νότια Κρήτη.  
Οι συνενώσεις των Κοι-
νοτήτων ήταν πραγ-
ματικά ο θάνατος της 
Αυτοδιοίκησης, με τις 
δημοτικές αρχές να προ-
σπαθούν να διαχειρι-
στούν ένα «πτώμα» σε 
σχέση με τις ζωντανές 
κοινωνίες που υπήρχαν 
πριν, όπου η ενασχόλη-
ση με τα κοινά ήταν πιο 
άμεση, πιο γρήγορη, πιο 
σοβαρή. 
Και να βάλουμε και πιο 
βαθιά το θέμα: κάποτε 
υπήρχε ο θεσμός του 
νομάρχη, του εκπρο-
σώπου της κυβέρνησης 
στο Νομό, στον οποίον 
ο ταπεινός κοινοτάρχης, 
πήγαινε και προωθούσε 
το αίτημά του. Σήμερα 
δεν υπάρχει καν εκπρό-
σωπος κυβέρνησης και 
π.χ. οι φορείς που πολ-
λές φορές διαμαρτύρο-
νται δεν ξέρουν που να 
απευθυνθούν, με απο-
τέλεσμα να στέλνουν 
διάβημα στον τοπικό... 
βουλευτή και δη στο 
πολιτικό του γραφείο. 
Αυτά είναι δεδομένα, 
που κάνοντας μια βουτιά 
στο Αιγαίο ή στο Ιόνιο 
θα τα ακούσεις με πα-
ράπονο. Και είναι κρίμα 
το γεγονός ότι μεγάλες 
αλλαγές στην Αυτοδιοί-
κηση ως τοπικές κοινω-
νίες τις υποστηρίξαμε 
επειδή τις πιστέψαμε 
και δυστυχώς μας απο-
γοήτευσαν οικτρά... 
Μπορεί άραγε να αλλάξει 
κάτι σε αυτό; Η απάντη-
ση είναι αρνητική, κα-
θώς όπως πολλά πράγ-
ματα και η Αυτοδιοίκηση 
λειτουργεί ως το μαξιλά-
ρι μεταξύ κεντρικής διοί-
κησης και διοικούμενων 
και αυτή είναι μια κα-
τάσταση που συμφέρει 
την εξουσία, η οποία και 
παίρνει τις αποφάσεις...

* Η ΣΟΦΙΑ ΤΡΑΜΠΑ εί-
ναι Δικηγόρος με μετα-
πτυχιακό στην ΕΓΚΛΗ-
ΜΑΤΟΛΟΓΙΑ μέλος της 
Ενωσης Δημοσιογρά-
φων Ιδιοκτητών Περι-
φερειακού Τύπου

Γράφει η ΣΟΦΙΑ ΤΡΑΜΠΑ

Βίλυ Παπαχρήστου: Η φυσικοθεραπεία Βίλυ Παπαχρήστου: Η φυσικοθεραπεία 
ως παράγοντας βελτίωσης της ως παράγοντας βελτίωσης της 

ποιότητας ζωής στην τρίτη ηλικίαποιότητας ζωής στην τρίτη ηλικία

Ο αστικός τρό-
πος ζωής έχει 
από μόνος του 
αρνητικές επι-

πτώσεις στην υγεία πόσο 
μάλλον εάν αυτές συνδυ-
αστούν με τη φυσιολογι-
κή εκφυλιστική διαδικα-
σία του οργανισμού λόγω 
αύξησης της ηλικίας!!!
Η μείωση της λειτουργικής 
ικανότητας και η επιβάρυνση 
της γενικής υγείας των ηλικι-
ωμένων έχει ως αποτέλεσμα 
αρνητική δράση στην ποιό-
τητα ζωής τους.
Τα τελευταία χρόνια ο ρόλος 
της φυσικοθεραπείας έχει 
εξελιχθεί και αναβαθμιστεί 
παγκοσμίως τόσο στο επίπε-
δο αποκατάστασης –επανέ-
νταξης όσο και στο επίπεδο 
πρόληψης που είναι και το 
΄΄ κλειδί’ για τη βελτίωση 
ποιότητας ζωής των ανθρώ-
πων .
Πλήθος ανασκοπήσεων κα-
ταγράφουν τη σημαντική 
συμβολή της φυσικοθερα-
πείας μέσω της θεραπευτι-
κής άσκησης σε άτομα που 
πάσχουν από
-μυοσκελετικές
-καρδιοαγγειακές
-μεταβολικές
-αναπνευστικές
-νευρολογικές
-ψυχιατρικές ασθένειες ακό-
μα και καρκίνο,
Και την θετική της επίδραση
-ως πρός το επίπεδο του πό-
νου
-τη λειτουργικότητα του 
ασθενή
-βελτίωση των καθημερινών 

δραστηριοτήτων τους
-αύξηση της αντοχής και 
μείωση της αίσθησης κόπω-
σης
-έλεγχος του στρές και αγ-
χώδους διαταραχής –κατά-
θλιψης και αίσθημα φόβου(-
συνήθως μετά από πτώση )
-πρόληψη πτώσεων
-επανένταξη στην κοινότη-
τα
-και φυσικά βελτίωση της 
ποιότητας ζωής αυτών.
Σύμφωνα και με τα παραπά-
νω, πρέπει να αναγνωριστεί 

ο σημαντικός και επιβεβλη-
μένος ρόλος της φυσικοθε-
ραπείας και να ενισχυθούν 
δομές ηλικιωμένων, όπως 
τα ΚΑΠΗ και ιδίως εδώ στην 
Άρτα που υπάρχουν ελλεί-
ψεις. Τα ΚΑΠΗ και οι Δήμοι 
που τα στηρίζουν, στόχο 
πρέπει να έχουν να ελαφρύ-
νουν τις ανάγκες των νοι-
κοκυριών των ηλικιωμένων 
μέσα από δωρεάν υπηρεσί-
ες και ,σε αυτές πρέπει να 
ενταχθεί και η φυσικοθε-
ραπεία μιας και γνωρίζουν 

πως είναι κάτι που το έχουν 
ανάγκη οι ηλικιωμένοι συ-
νάνθρωποί μας.
Ειδικά μετά την περίοδο 
πανδημίας που ζήσαμε, 
αυτή είναι μια προτεραιότη-
τα που πρέπει ο Δήμος μας 
να σεβαστεί και να υλοποι-
ήσει.

*Η ΒΙΛΥ ΠΑΠΑΧΡΗΣΤΟΥ 
είναι υποψήφια Δημο-
τικός Σύμβουλος με το 
συνδυασμό “ΑΡΤΑ υπεύ-
θυνα ΜΑΖΙ”

Συνάντηση Δημάρχου κ. Καλαντζή με τον Υπουργό 
Μετανάστευσης και Ασύλου κ. Καιρίδη

Συνάντηση με 
τον κ. Δημή-
τριο Καιρίδη, 

υπουργό Μετανά-
στευσης και Ασύλου 
είχε σήμερα στην 
Αθήνα, ο Δήμαρχος 
Ζηρού κ. Νικόλαος 
Καλαντζής.
Οι δύο άνδρες συ-
ζήτησαν την πο-
ρεία των έργων που 
πραγματοποιούνται 
στον Δήμο και χρη-
ματοδοτούνται από 
το ταμείο Ασύλου 
Μετανάστευσης και 

ένταξης, αλλά και ζη-
τήματα που σχετίζονται 
με τη Δομή προσωρινής 
φιλοξενίας προσφύγων 
και μεταναστών.
Επιβεβαιώθηκε για μία 
ακόμη φορά η άριστη 
συνεργασία του Δήμου 
με το Υπουργείο Μετα-
νάστευσης και Ασύλου 
και συμφωνήθηκε η 
συνέχισή της. Τέλος ο 
κ. Καιρίδης εξέφρασε 
τη στήριξη του Υπουρ-
γείου στις πρωτοβουλί-
ες και δράσεις της Δη-
μοτικής Αρχής.   
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ΠΡΟΣΩΠΑ ΚΑΙ ΠΟΛΙΤΙΚΗ

Μετά τις επιτυχημένες εκδηλώ-
σεις για τα «Ελευθέρια» της 
Άρτας, το Πολιτιστικό Καλο-
καίρι του Δήμου Αρταίων συ-

νεχίζεται δυναμικά με μια σειρά εκδη-
λώσεων όλων των ειδών και για όλες τις 
ηλικίες.
Καθημερινές παραστάσεις, προβολή 

ταινιών, χορευτικές βραδιές με παρα-
δοσιακούς χορούς, συναυλίες, θεατρικά 
δρώμενα, παιδικές παραστάσεις περι-
λαμβάνονται στο πρόγραμμα των επό-
μενων ημερών.
Όλα αυτά, μαζί με τον ανανεωμένο θε-
ρινό κινηματογράφο «Ορφέα», το υπαί-

θριο θεατράκι, τα χωριά και τις πλατείες 
μετατρέπουν την Άρτα σε μια όμορφη 
καλοκαιρινή πόλη.
Αναλυτικά το πρόγραμμα:
-      σκανάρετε το QR Code της αφίσας
-      επισκεφτείτε την ιστοσελίδα του 
Δήμου Αρταίων, www.arta.gr

Τα «Ελευθέρια» παραδίδουν την σκυτάλη 
στο «Πολιτιστικό Καλοκαίρι 2023».

Και νέες δράσεις τα σαββατοκύριακα για να ενισχυθεί η εμπορική 
και τουριστική κίνηση στην πόλη.

Βασίλης Ψαθάς: Μαζί συνεχίζουμε 
την μεγάλη προσπάθεια

Στις Περιφερειακές 
εκλογές του Οκτωβρί-
ου 2023, κατέρχομαι 
ως υποψήφιος Περι-

φερειακός Σύμβουλος, με 
τον συνδυασμό «Αξιοβίωτη 
Ανάπτυξη» κι επικεφαλής τον 
Αλέξανδρο Καχριμάνη.
Μαζί θα συνεχίσουμε την με-
γάλη προσπάθεια που ξεκινή-
σαμε πριν από 12 χρόνια για 
την ανάπτυξη της Ηπείρου 

και το καλό των Ηπειρωτών.
Ο αγώνας για την υλοποίηση 
των έργων που χρειάζεται ο 
τόπος μας είναι ο πρώτιστος 
σκοπός μου και είμαι σίγου-
ρος ότι με την εμπιστοσύνη 
που θα μου δείξει για μια ακό-
μα φορά ο κόσμος της Άρτας, 
θα βαδίσουμε σ’ ένα μέλλον 
πιο ελπιδοφόρο και δημιουρ-
γικό.
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Στην αυτόνομη πορεία… επιμένει, παρά τα 
σενάρια, η Ριζοσπαστική Δημοτική Αλλαγή

Στις 16 Ιουλίου, με 
ανακοίνωσή της 
η Ριζοσπαστική 
Δημοτική Αλλαγή, 

εξεδήλωσε την ομόφωνη 
απόφαση της ανοικτής 
συνέλευσης των μελών 
της για αυτόνομη πορεία 
στις δημοτικές εκλογές, 
με επικεφαλής την δη-
μοτική σύμβουλο Βάσω 
Αμπελογιάννη.
Στο διάστημα που ακολούθη-
σε, έγιναν πολλές διερευνη-
τικές επαφές από τα στελέχη 
της δημοτικής παράταξης, με 
σκοπό να εξευρεθεί ο τρό-
πος με τον οποίον τελικά θα 
κινηθούν μέχρι την καταλη-
κτική ημερομηνία υποβολής 
των υποψηφιοτήτων και την 
δημιουργία ψηφοδελτίου.
Την ίδια περίοδο, στα δημο-
τικά πράγματα της Άρτας, τα 
κόμματα της Αντιπολίτευ-
σης, αλλά ισχυροί αυτοδιοι-
κητικοί πόλοι, όπως ο ΣΥΡΙ-
ΖΑ ΠΣ και το ΠΑΣΟΚ Κίνημα 
Αλλαγής έκαναν τις δικές 
τους επιλογές και απόπειρες 
για αυτόνομη ή συνεργατι-
κή πορεία. Και στα σενάριά 
τους, εκόντως – ακόντως 
χρησιμοποιούσαν το ενδε-
χόμενο συστράτευσης των 
μελών της Ριζοσπαστικής 
Δημοτικής Αλλαγής υπό την 
δική τους σκέπη και με το 

πρόσωπο της επιλογής τους 
ως επικεφαλής.
Τα σενάρια βέβαια αυτά, 
έλαβαν και διαστάσεις παρα-
πολιτικών σχολίων, με περιε-
χόμενο μυστικές συμφωνίες, 
ατζέντα συμφωνιών και πο-
λιτικών συνεργασιών, κοινή 
στρατηγική δράσης. Να ση-
μειωθεί ότι στο μεσοδιάστη-
μα των λιγων ημερών όπου ο 
Γιάννης Παπαλέξης εξεδήλω-
σε την διάθεσή του να τεθεί 
εκ νέου υποψήφιος, με τους 
όρους και τις προϋποθέσεις 
που έθεσε, επισημάνθηκε ότι 
είχε γίνει προσπάθεια κοινής 
πλεύσης με την δημοτική 
ομάδα της Ριζοσπαστικής 
Δημοτικής Αλλαγής και θα 
μπορούσε να επαναληφθεί η 
απόπειρα.
Περαιτέρω, σε ένα άλλο στά-
διο- αυτό του ΣΥΡΙΖΑ ΠΣ- 
κυκλοφορεί το σενάριο, ότι 
από το πολιτικό Γραφείο της 
Όλγας Γεροβασίλη, το οποίο 
υποστηρίζει αναφανδόν την 
υποψηφιότητα του Παναγιώ-
τη Καραγιώργου και θεωρεί 
αυτονόητη την συμμετοχή 
δημοτικής ομάδας του ΣΥ-
ΡΙΖΑ στις επικείμενες δημο-
τικές εκλογές, έχει πλευρίσει 
την σε μεγάλο βαθμό κοινή 
δεξαμενή ψηφοφόρων και 
στελεχών της Ριζοσπαστικής 
Δημοτικής Αλλαγής, προκει-

μένου να δημιουργήσει κλίμα 
συνεργασίας.
Αυτά είναι τα σενάρια που 
κυκλοφορούν… Κανένας δεν 
αρνείται βέβαια ότι υπάρχει 
διάθεση συνεργασίας με την 
Ριζοσπαστική Δημοτική Αλ-
λαγή, ούτε φυσικά επιβεβαι-
ώνει επίσημες ή ανεπίσημες 
θεσμικές προσεγγίσεις.
Χθες η δημοτική ομάδα σε 
σύσκεψή της, αποφάσισε 

να εμμείνει στην αρχική της 
στάση για αυτόνομη συμμε-
τοχή στις δημοτικές εκλογές, 
με την επίγνωση των προ-
βλημάτων που υπάρχουν, 
την πίεση του χρόνου και την 
έλλειψη ενδιαφέροντος συμ-
μετοχής στα ψηφοδέλτια. 
Αυτό δεν σημαίνει βέβαια ότι 
τα στελέχη της Δημοτικής 
ομάδας δεν είναι διαθέσιμα 
να εξαντλήσουν όλες τις δυ-

νατότητες που έχουν για μια 
ισχυρή και ουσιαστική πα-
ρουσία στις εκλογές.
Από την άλλη, θα λέγαμε 
κι εμείς, ότι επειδή αυτές οι 
εκλογές έχουν τα μεγαλύ-
τερα απρόοπτα από ποτέ, 
δεν θα παραξενευτούμε, αν 
μάθουμε κάτι διαφορετικό, 
μέχρι την 31η Αυγούστου, 
που είναι η ημερομηνία υπο-
βολής των συνδυασμών… 

Είναι άλλωστε ο μήνας των 
κερασιών και μάθαμε πλέον 
τι ισχύει με το μέγεθος των 
καλαθιών.
Το σίγουρο είναι ότι η Ριζο-
σπαστική Δημοτική Αλλαγή, 
δεν επιθυμεί να είναι ο ακό-
λουθος των εξελίξεων, αλλά 
μάλλον … να μπορεί να ρυθ-
μίζει αυτή τα πράγματα.

«Το «ΚΟΙΝΟ ΤΩΝ ΗΠΕΙΡΩ-
ΤΩΝ», με επικεφαλής και 
υποψήφιο Περιφερειάρχη 
Ηπείρου τον Γιάννη Στέφο, 
με συνέχεια, συνέπεια και 
ειλικρίνεια, αγωνιστικότη-
τα και όραμα, στο όνομα 
των Ηπειρωτών, θα ανα-
δείξει τις δυνατότητες που 
έχει ο τόπος μας να βγει 
από την απομόνωση και 
θα παλέψει να καταστήσει 
την Ήπειρο τόπο να ζεις. 
Χρειάζεται μακρόπνοος 
σχεδιασμός, χρειάζονται 
προτάσεις και συνεργασίες 
με τους Δήμους και τους 
πολίτες για να χαράξουμε 
μια νέα πορεία για την πε-
ριοχή μας.
Βασική μας αρχή είναι η 
έμφαση στην ανάπτυξη, ο 
σεβασμός και η προστασία 
του φυσικού πλούτου, η 
βελτίωση της καθημερι-
νότητας και της ποιότητας 
ζωής των πολιτών σε μια 
δίκαιη κοινωνία, η ανάδει-
ξη της πολιτιστικής μας 
κληρονομιάς, η δημοκρα-
τία και η διαφάνεια στη 
διαχείριση, η λογοδοσία 
στους πολίτες.
Δεν περιμένουμε από την 
κεντρική διοίκηση να κα-
θοδηγεί τις προτεραιότη-
τές μας, ούτε βέβαια θα 
κρυφτούμε πίσω από τις 
αδυναμίες του κράτους.
Η Ήπειρος παραμένει τε-
λευταία στην Ελλάδα, 

τελευταία και στην Ευ-
ρώπη. Αντίθετα είναι 
«πρωταθλήτρια» στον 
δείκτη ανεργίας, κυρίως 
των νέων. Τα τελευταία 
χρόνια δεν είδαμε κανέ-
να μεγάλο έργο στρα-
τηγικού σχεδιασμού. Ως 
αποτέλεσμα, αυξήθηκαν 
οι ενδοπεριφερειακές 
ανισότητες στην Ήπειρο 
με την άδικη κατανομή 
των πόρων ανά νομό και 
κοινωνική κατηγορία. Ο 
πρωτογενής τομέας κα-
ταρρέει, ο μεταποιητικός 
και εξαγωγικός τομέας 
είναι σχεδόν ανύπαρκτος 
και ο τουρισμός ανα-
πτύσσεται άναρχα και 
υποτυπωδώς. Αυτά ει-
σπράττουν οι Ηπειρώτες.

Μ’ αυτές τις βασικές μας 
αρχές, με ιδιαίτερη χαρά 
και συγκίνηση παρουσιά-
ζουμε σήμερα τις πρώτες, 
πρώτους υποψήφιες/ους 
περιφερειακούς συμβού-
λους για την Περιφέρεια 
Ηπείρου. Σας ευχαριστώ 
για την ανταπόκρισή σας, 
το υψηλό αίσθημα ευθύ-
νης και το μεράκι να δου-
λέψουμε όλοι μαζί για 
την Ήπειρο που θέλουμε. 
Ευχαριστώ, ξεχωριστά, 
τον Γιώργο Ζάψα, που 
μας παρέδωσε μια ζω-
ντανή παράταξη και στη-
ρίζει τη νέα προσπάθεια 
με ιδιαίτερο ζήλο».

Οι πρώτοι υποψήφιοι της 
περιφερειακής παράτα-
ξης «ΚΟΙΝΟ ΤΩΝ ΗΠΕΙ-

ΡΩΤΩΝ»Υποψήφιες/οι 
Περιφερειακοί Σύμβου-
λοι Περιφερειακής Ενό-
τητας Άρτας

1. ΓΚΙΖΑ ΟΥΡΑΝΙΑ (ΡΑ-
ΝΙΑ) του Βασιλείου, Κα-
θηγήτρια Πληροφορικής 
ΔΕ, MSc Μηχανικών Η/Υ 
και Δικτύων, Περιφερεια-
κή Σύμβουλος Ηπείρου

2. ΑΝΤΩΝΙΟΥ ΕΥΣΤΑ-
ΘΙΟΣ του Δημητρίου, 
Στρατιωτικός

3. ΜΠΕΚΑ-ΚΑΓΚΙΟΥΖΗ 
ΕΛΠΙΔΑ του Δημητρίου, 
Γεωπόνος Πανεπιστημίου 
Ιωαννίνων, παραγωγός 
φυτωρίων

4. ΝΑΤΣΙΚΑ ΑΓΛΑΙΑ του 
Λάμπρου, Καθηγήτρια 
Μουσικής, ειδικότητα 
πιάνο

5. ΠΑΠΠΑΣ ΧΡΗΣΤΟΣ του 
Θεοδώρου, Εκπαιδευτι-
κός ΠΕ

6. ΤΖΟΥΜΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ 
του Ιωάννη, Συνταξιού-
χος ΙΚΑ

7. ΤΣΙΠΡΑΣ ΣΤΑΥΡΟΣ του 
Λεωνίδα, Δικηγόρος

Οι πρώτοι υποψήφιοι στην Π.Ε. Άρτας 
με το ΚΟΙΝΟ ΤΩΝ ΗΠΕΙΡΩΤΩΝ

Ως Ν.Ε. του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ Άρτας έχου-
με την ακράδαντη πεποίθηση ότι δεν 
υπάρχει ουδέτερη αυτοδιοίκηση, κα-
θώς η ιδεολογική ταυτότητα των αν-

θρώπων της είναι καθοριστική για την κατανο-
μή πόρων, τις διεκδικήσεις, τον αναπτυξιακό 
στρατηγικό σχεδιασμό και το καθημερινό της 
πρόσωπο απέναντι στους δημότες.

Επιπλέον, θα θέλαμε να ευχαριστήσουμε τον σύντροφο Πα-
ναγιώτη Καραγιώργο, μαζί με τον οποίον προσπαθήσαμε, εκ-
κινώντας από στενά κομματικά πλαίσια, να ανταπεξέλθουμε 
-δίχως τα αναμενόμενα θετικά αποτελέσματα- στις υπερβολι-
κά περιορισμένες χρονικά συνθήκες, καθώς και στις απαιτητι-
κές προϋποθέσεις του νέου εκλογικού νόμου. 
Παραμένουμε στοχοπροσηλωμένοι στην αναγκαιότητα εξεύ-
ρεσης προοδευτικής εκλογικής διεξόδου για τους συμπολίτες 
μας στις ερχόμενες δημοτικές εκλογές για  τον Δήμο Αρταίων.
Καθώς το δίλημμα “με τον δεξιό Δήμαρχο ή με τον δεξιό Αντι-
δήμαρχό του” δεν αποτελεί στ’ αλήθεια δίλημμα. Πρόκειται 
για ψευδή και τεχνητό επικοινωνιακό διαχωρισμό. Δεν μπορεί 
να αποτελεί επιλογή προοδευτικών και αριστερών ανθρώπων 
η πιθανότητα συνέχισης της φανερά αποτυχημένης διοίκη-
σης του Δήμου Αρταίων από την απερχόμενη Δημοτική Αρχή, 
όπως και από όσους ήταν μέχρι πρόσφατα - και για πάνω από 
οκτώ χρόνια- αναπόσπαστα τμήματά της. Αποτελούν και οι 
δύο αρνητικότατες πολιτικές επιλογές, μιας και η τοπική κοι-
νωνία και οικονομία θα συνεχίσουν να απονευρώνονται και η 
περιοχή μας θα συνεχίσει να περιστρέφεται εγκλωβισμένη σε 
ένα καθοδικό σπιράλ.

ΝΕ ΣΥΡΙΖΑ ΠΣ
ΑΡΤΑΣ

Ευχαριστούμε τον Παναγιώτη 
Καραγιώργο, συνεχίζουμε στην 

αναζήτηση εξεύρεσης εκλογικής 
διεξόδου
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Ηπειρωτικές Γεύσεις Ηπειρωτικές Γεύσεις 
με Παράδοση και με Παράδοση και 

Μεράκι!!!Μεράκι!!!
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GLAM…PING: εμπειρίες πολυτέλειας 
και λύσεις διακοπών!!!

Το κάμπινγκ εί-
ναι, παγκοσμί-
ως, μία από τις 
πλέον ανερχό-
μενες μορφές 

διακοπών. Η χώρα μας όχι 
μόνο δεν αποτελεί εξαίρε-
ση, αλλά ειδικά στην Ελ-
λάδα ζει μέρες δόξας εδώ 
και πολλά χρόνια και ειδι-
κά κατά την περίοδο της 
κρίσης. Τουρίστες από 
όλη τη χώρα, αλλά και τα 
Βαλκάνια, κατακλύζουν 
τα οργανωμένα και μη 
κάμπινγκ ανά την ελληνι-
κή επικράτεια περνώντας 
τις διακοπές τους κοντά 
στη φύση, με βαλάντιο 
για όλες τις τσέπες.
Υπάρχουν, όμως, και εκεί-
νοι -με «γερά πορτοφόλια», 
οι οποίοι θέλουν έναν τόνο 
πολυτέλειας στην επαφή 
τους με τη φύση, μια δόση 
glam. Έτσι, ο συνδυασμός 
camping και glam συνθέτει 
το glamping.
Το glamping είναι το κά-
μπινγκ με ανέσεις και -σε 
ορισμένες περιπτώσεις- υπη-
ρεσίες σε θέρετρα, που συ-
νήθως δεν σχετίζονται με το 
«παραδοσιακό» κάμπινγκ. 
Αυτή η νέα τάση έχει γίνει 
ιδιαίτερα δημοφιλής σε του-
ρίστες του 21ου αιώνα, που 
αναζητούν τις πολυτέλειες 
της ξενοδοχειακής διαμονής 
παράλληλα με την απόδρα-
ση και περιπέτεια αναψυχής 
στον εξωτερικό χώρο.
Με τον όρο «glamping» νο-
είται η εμπειρία πολυτελούς 
διαμονής στη φύση, σε του-
ριστικά καταλύματα στην 
ύπαιθρο που ανεγείρονται σε 
εκτός σχεδίου περιοχές και 
περιλαμβάνουν διαφοροποι-
ημένους τύπους διαμονής σε 
δομές ήπια εναρμονισμένες 
στο φυσικό περιβάλλον, συν-
δυάζοντας υψηλή αισθητική 
και παροχή αναβαθμισμένων 
υπηρεσιών.
Τα ποιοτικά κριτήρια 
glamping είναι τα εξής:
α) διαμονή σε άρτια και ποι-
οτικά εξοπλισμένα διαφόρων 
τύπων και μεγεθών κατασκη-
νωτικά μέσα ή ημιμόνιμες 
δομές υψηλής αισθητικής σε 
κελύφη ιδιαίτερου αρχιτεκτο-
νικού σχεδιασμού που δύνα-
νται να συναρμολογούνται 

και να αποσυναρμολογούνται 
ή να μεταφέρονται, όπως 
ενδεικτικά θολωτές δομές 

(domes), γιούρτες (yurts), 
πασαλοκαλύβες.
β) εναρμόνιση των κατασκη-

νωτικών μέσων και ημιμό-
νιμων δομών με το φυσικό 
περιβάλλον με τη μικρότερη 

δυνατή επέμβαση σε αυτό,
γ) χρήση υλικών στο σύνολο 
της εγκατάστασης φιλικών 

προς το φυσικό περιβάλλον,
δ) προώθηση δραστηριοτή-
των θεματικού τουρισμού – 
ειδικών μορφών τουρισμού.
Είμαστε στην διάθεσή σας 
για να δώσουμε λύσεις τόσο 
για επιχειρήσεις, όσο και για 
ιδιώτες που επιθυμούν να 
αναβαθμίσουν την εμπειρία 
της επαφής με την φύση, 
κρατώντας τις ανέσεις του 
σύγχρονου τρόπου ζωής.

ΕΠΙΚΟΙΝΩΝΗΣΤΕ ΜΕ ΤΟ 
ΤΗΛΕΦΩΝΟ 6936975764 
για να σας προτείνου-
με λύσεις και ιδέες για 
Σκηνές Camping, Σκηνές 
Καμπάνα, Igloo για εστι-
ατόρια, cafe bar, Χιο-
νοδρομικά, Ξενοδοχεία, 
οργανωμένα Camping 
και Glamping και εμπει-
ρίες LUXURY GLAMPING 
με προτάσεις MATRIX, 
GALAXY και WILD WEST 
προοπτικές…

ΔΕΝ ΑΠΑΙΤΕΙΤΑΙ ΑΔΕΙΑ ΠΟΛΕΟΔΟΜΙΑΣ !!

Για Εστιατόρια, Cafe Bar, Ξενοδοχεία, Κήπους, οικόπεδα
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Γράφει ο Γιώργος Σίσκας*

Τι είναι ο Μαύρος Ακανθώδης 
Αλευρώδης και από προέρχε-
ται;

Ο Μαύρος Ακανθώδης Αλευρώ-
δης προέρχεται  από την νοτια-
νατολική Ασία και έχει εξαπλωθεί 
ευρέως σε τροπικές και υποτροπι-
κές περιοχές της Ασίας καθώς και 
σε πολλές περιοχές της Αφρικής 
και της Ωκεανίας. Στην Ευρώπη 
βρέθηκε για πρώτη φορά το 2008 
στην Ιταλία και στη χώρα μας το 
2016 στην περιοχή της Κέρκυ-
ρας  σε εσπεριδοειδή, αμπέλια 
και τριανταφυλλιές και άλλα είδη 
καλλιεργουμένων και καλλωπι-
στικών φυτών. Αυτή την στιγμή  
έχει εξαπλωθεί σε Ηγουμενίτσα , 
Αιτωλοακαρνανία, Αργολίδα και  
στην πόλη μας την Άρτα . 

Πρόκειται για έντομο καραντίνας 
το οποίο είναι εξαιρετικά επικίν-
δυνο που προσβάλλει  τα εσπε-
ριδοειδή, το αμπέλι, τον λωτό 
και την αχλαδιά .Στα μελιτώματα 
του Αλευρώδη αναπτύσσεται ο 
μύκητας της καπνιάς, οι κλάδοι 
και καρποί μαυρίζουν. Αυτό έχει 
ως συνέπεια την σημαντική ποι-
οτική υποβάθμιση των καρπών, 
της εμπορικής τους αξίας, και την 
εξασθένιση των δένδρων. 

Ποιοι είναι τρόποι μετάδοσης; 

Τα ενήλικα άτομα πετούν σε μι-
κρές αποστάσεις παρασυρόμενα 
από τον άνεμο ενώ σε μεγάλες 
αποστάσεις αυτό συμβαίνει με 
φυτά προς φύτευση, καρπούς με 
κλαδίσκους και φύλλα, αυτοκίνη-
τα, κλούβες μεταφοράς κ.λπ.Η 
διασπορά των εντόνων σε μεγα-
λύτερες αποστάσεις γίνεται µε 
την διακίνηση προσβεβλημένων 
δενδρυλλίων  ή προσβεβλημέ-
νων τμημάτων φυτών, στα οποία 
υπάρχουν αυγά ή και προνύμφες 
των εντόμων.

Ανάλογα µε τις επικρατούσες 
συνθήκες, ο βιολογικός κύκλος 
του εντόμου µπορεί να διαρκέ-
σει από 2 έως 4 μήνες .Ο Μαύ-
ρος Ακανθώδης Αλευρώδης είναι 
οργανισμός καραντίνας ο οποίος 
πρέπει να εντοπίζεται εγκαίρως 
κατά την εμφάνισή του σε άλλες 
περιοχές.

Ποια πιστεύεται ότι είναι τα 
μέτρα αντιμετώπισης; 

Τα  άμεσα μέτρα αντιμετώπισης 
αυτή την στιγμή είναι η επέμβα-
ση με ήπια και επιτρεπόμενα για 
την καλλιέργεια και το χώρο φυ-
τοπροστατευτικά προϊόντα(Φ.Π.) 
και στη συνέχεια κλάδεμα και 
καύση των προσβεβλημένων κλά-
δων στο κήπο ή στην καλλιέργειά 
μας το χειμώνα πριν την εμφάνι-
ση των πτερωτών μορφών.

Θα πρέπει να υπάρξουν όμως 
και διαρκή μέτρα αντιμετώπισης 

Μαύρος Ακανθώδης Αλευρώδης: «Η νέα 
απειλή για τα εσπεριδοειδή της Άρτας».

όπως η χρήση υγιών δενδρυλλίων 
προς φύτευση, προμήθεια φυτών 
εσπεριδοειδών και αμπέλου κυρί-
ως, μόνο εφόσον συνοδεύονται 
με φυτοϋγειονομικό διαβατήριο 
που αποτελεί υποχρέωση από 
την Κοινοτική Φυτοϋγειονομική 
νομοθεσία για τη διακίνηση των 
φυτών προς  φύτευση.

Μήπως ήρθε το τέλος εποχής 
της καλλιέργειας εσπεριδοει-
δών στην Άρτα ?

Βρισκόμαστε μπροστά σε μια 
μεγάλη πρόκληση, οι γενιές που 
καλλιέργησαν εσπεριδοειδή αύριο 
μπορούν να δουν την καλλιέργεια 
τους να εξαφανίζεται, τα προϊό-
ντα να παραμείνουν αδιάθετα και 
το χειρότερο σενάριο είναι να χά-
σουν ακόμη και ολόκληρο το φυ-
τικό τους κεφάλαιο. 

Η εξάπλωση του μαύρου ακανθώ-
δους αλευρώδους γίνεται με γορ-
γούς ρυθμούς. Η αντιμετώπιση 
του δεν μπορεί να γίνει μεμονω-
μένα και ατομικά αλλά οργανω-
μένα και συστηματικά έτσι ώστε 
να έχουμε ορατά αποτελέσματα 
στο άμεσο μέλλον και να θωρα-
κίσουμε το προϊόντα μας ώστε να 
συνεχιστεί η καλλιέργεια και από 
τις επόμενες γενιές.

Όταν οι πορτοκαλιές στα πεζο-
δρόμια γέμιζαν με καπνιά και ήταν 
εστίες μόλυνσης και εξάπλωσης 
ποιες ενέργειες έγιναν από τον 
δήμο μας;

Μόνο εμείς οι καλλιεργητές βλέ-
παμε αυτό τον κίνδυνο; Δεν φτά-
σαμε αυτόματα στο σημείο μηδέν 
από την μία μέρα στην άλλη .

Χιλιάδες αυτοκίνητα περνούσαν 
ή και πάρκαραν κάτω από αυτά 

δέντρα και έγιναν οι φορείς μετά-
δοσης της ασθένειας .

Η πολιτεία, η περιφέρεια αλλά και 
η δημοτική αρχή πρέπει να δώ-
σει την δέουσα σημασία και να 
συνδράμει ενημερώνοντας τους 
αγρότες με ημερίδες το τί είναι ο 
μαύρος αλευρώδης τον κίνδυνο 
που διατρέχουμε και πως πρέπει 
και μπορούμε να τον αντιμετωπί-
σουμε  .

Να χρηματοδοτήσει και να συνερ-
γαστεί με αντίστοιχα ινστιτούτα 
και πανεπιστήμια για την εύρεση 
μόνιμής θεραπείας .
Να προχωρήσει σε αεροψεκα-
σμούς για την μείωση και την 
εξάπλωση αυτού.
Να έρθει σε επικοινωνία με τους 
αντίστοιχους φορείς άλλων χω-
ρών που έχουν προσβληθεί από 
την ασθένεια, να συνεργαστεί 
μαζί τους και να αντλήσει τεχνο-
γνωσία .
Να εισάγει φυσικούς εχθρούς και 
να τους εναποθέσει στους πορ-
τοκαλεώνες για την μείωση του 
πληθυσμού .
Υπάρχουν λύσεις στην αντιμε-
τώπιση του Μαύρου Ακανθώδη 
Αλευρώδη για τις καλλιέργειες 
της  Άρτας ?

Αν δράσουμε άμεσα, υπεύθυνα, 
οργανωμένα και με σωστό σχε-
διασμό θα καταφέρουμε να προ-
σπεράσουμε και αυτό το εμπό-
διο πριν είναι αργά και μπούμε 
σε νέες περιπέτειες (κατάσταση 
καραντίνας) και όχι μόνο να το 
προσπεράσουμε αλλά να το δού-
με και ως έναυσμα για τον εκσυγ-
χρονισμό της καλλιέργειας των 
εσπεριδοειδών.

Η νέα δημοτική αρχή με επικεφα-
λή τον κ. Σιάφακα Χριστόφορου 

«Άρτα Υπεύθυνα Μαζί» θα είναι 
αρωγός σε αυτή την προσπάθεια 
αλλά και σε άλλες ενέργειες διότι 
κατέχουμε την γνώση και τη θέ-
ληση ώστε να φέρουμε και πάλι 
στον κάμπο της Άρτας την Άνοι-
ξη.

Σίσκας Λ. Γεώργιος
Υπεύθυνος Μονάδας Υποπρο-
ϊόντων Α.Π.Σ.Α. 
Καλλιεργητής εσπεριδοειδών 
– ακτινιδίων 
Υποψήφιος Δημοτικός Σύμ-
βουλος «Άρτα Υπεύθυνα 
Μαζί»

Με τον συνδυασμό του Κώστα 
Παπασιώζου θα είναι υποψή-

φιος ο πρώην δημοτικός σύμβου-
λος π. Δήμου Πέτα Γιώργος Μπίζας.
Στην παρουσίαση μεταξύ άλλων υπο-
ψηφίων ο Κώστας Παπασιώζος στην 
σελίδα του στο FB δεν παρέλειψε και 
την εθιμοτυπική φωτογραφία μπρο-

στά από το μνημείο, στην οποία ανα-
κοίνωσε την συμμετοχή του γνωστού 
υδραυλικού ως υποψήφιου σύμβου-
λου Δ.Ε. Πέτα Άρτας με τον Συνδυα-
σμό  “ΜΑΖΙ ΜΠΟΡΟΥΜΕ”.
Ευχόμαστε καλή επιτυχία στον καλό 
φίλο Γιώργο Μπίζα.

Με τον ΚΩΣΤΑ ΠΑΠΑΣΙΩΖΟ θα είναι 
υποψήφιος για την Π.Ε. Πέτα Δήμου 

Νικολάου Σκουφά ο ΓΙΩΡΓΟΣ ΜΠΙΖΑΣ
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Απολογισμός Οδικής Ασφάλειας για 
τον Ιούλιο 2023 στην Ήπειρο

Με στόχο τη διαρ-
κή ενημέρωση και 
ευαισθητοποίηση 
των πολιτών στα 

ζητήματα οδικής ασφάλειας, 
δημοσιοποιούνται συγκεντρω-
τικά-συγκριτικά στοιχεία που 
αφορούν τροχαία ατυχήματα 
και παραβάσεις για τον Ιού-
λιο του 2023, σε σχέση με την 
αντίστοιχη περσινή περίοδο.

α. Τροχαία Ατυχήματα 

Στην εδαφική αρμοδιότητα της 
Ηπείρου σημειώθηκαν –19- τρο-
χαία ατυχήματα (έναντι -21- το 
2022). Ειδικότερα, σημειώθηκαν: 

-5- θανατηφόρα τροχαία ατυχήμα-
τα (έναντι -2- το 2022)
-1- τροχαίο ατύχημα με σοβαρό 
τραυματισμό ατόμου (έναντι -5- το 
2022). 
-13- τροχαία ατυχήματα με ελαφρύ 
τραυματισμό ατόμου (έναντι -14- 
το 2022)
Από τα τροχαία ατυχήματα που συ-
νέβησαν σε αστικές και αγροτικές 
περιοχές των νομών, καταγράφη-
καν συνολικά -24- παθόντες (ένα-
ντι –27- το 2022). Ειδικότερα, κα-
ταγράφηκαν: 

  -5-νεκροί (έναντι -2- το 2022) 
  -2- σοβαρά τραυματίες (έναντι -5- 
το 2022)  
  -17-  ελαφρά τραυματίες (έναντι 
-20– το 2022)
Τα κυριότερα αίτια των τροχαίων 
ατυχημάτων, όπως προέκυψε από 
την αστυνομική τροχονομική έρευ-
να, ήταν: 

χημα ή επηρεάζουν καθοριστικά το 
αποτέλεσμά του. 

Συγκεκριμένα, βεβαιώθηκαν :

1.768 για υπερβολική ταχύτητα
336 για μη χρήση κράνους κατά 
την οδήγηση
297 για μη χρήση της ζώνης ασφα-
λείας κατά την οδήγηση
129 για χρήση κινητού τηλεφώνου 
κατά την οδήγηση
164 για κίνηση στο αντίθετο ρεύ-
μα κυκλοφορίας/αντικανονικό προ-
σπέρασμα/αντικανονικό ελιγμό
85 για οδήγηση υπό την επίδραση 
οινοπνεύματος (μέθη)
43 για παραβίαση ερυθρού σημα-
τοδότη
19 για φθαρμένα ελαστικά

Σημειώνεται επίσης ότι τον προη-
γούμενο μήνα βεβαιώθηκαν (131)  
παραβάσεις για στέρηση άδειας 
ικανότητας οδήγησης, (49) παρα-
βάσεις που αφορούν ανασφάλι-
στα οχήματα και (752) παραβάσεις 
επαγγελματικών οχημάτων.

Υπερβολική ταχύτητα
Παραβίαση προτεραιότητας
Κίνηση στο αντίθετο ρεύμα
Μη τήρηση απόστασης ασφαλείας
Καιρικές συνθήκες
Μέθη
β. Δράσεις Τροχονομικής αστυνό-
μευσης   

Για την πρόληψη των τροχαίων ατυ-
χημάτων πραγματοποιήθηκαν συ-
στηματικοί έλεγχοι στο οδικό δίκτυο 
της Ηπείρου, οι οποίοι είχαν ως απο-
τέλεσμα να βεβαιωθούν συνολικά 
(6.810) παραβάσεις, από τις οποίες 
ξεχωρίζουν οι επικίνδυνες, καθώς 
οδηγούν ευθέως στο τροχαίο ατύ-

Νέα έκδοση της Εταιρείας Βυζαντινών Μελετών Ν. Πρεβέζης για τον Άγιο Κοσμά τον Αιτωλό

Αναμφίβολα ο Άγιος 
Κοσμάς ο Αιτωλός 
υπήρξε ο κορυφαίος 
των Ελλήνων Νεομαρ-

τύρων, οι οποίοι στα δύσκολα 
χρόνια της σκλαβιάς έδωσαν 
την μαρτυρία της εθνικής και 
χριστιανικής τους συνειδήσε-
ως, ανέστειλαν το κύμα του 
εξισλαμισμού και αποφεύχθη-
κε ο εκτουρκισμός.

Ο πατρο-Κοσμάς αποτελεί υπόδειγ-
μα αποστολικού ζήλου, ορθοδόξου 
πνευματικότητας και αγιότητας 
βίου σε μία κρίσιμη περίοδο για τα 
πεπρωμένα του Ελληνισμού και της 
Ορθοδοξίας.

Συνδίασε αρμονικά την Ορθοδοξία 
με τον Ελληνισμό, την Εκκλησία με 
το σχολείο, τη διδαχή με τα έργα, 
τον θεωρητικό με τον πρακτικό 
βίο, το κήρυγμα με τη μυστηριακή 
εμπειρία της Θείας λατρείας.

Το πολύτιμο και πολυδιάστατο 
έργο του, μπορούμε να το διακρί-
νουμε σε θρησκευτικό, εθνικό και 
κοινωνικό.

Το θρησκευτικό έργο κατέχει την 
πρώτη θέση στην όλη δραστηρι-
ότητα του. Ο Χριστός υπήρξε γι’ 
αυτόν το θεμέλιο πάνω στο οποίο 
στήριξε τη ζωή και τα έργα του. 
Γιατί έργα, κατορθώματα και πρά-
ξεις, θυσίες και μόχθος σαν του Κο-
σμά του Αιτωλού δεν αντέχουν σε 
άλλη θεμελίωση.

Εξίσου σημαντικό είναι και το εθνι-
κό του έργο, που εστιάζεται σε τρία 
σημεία: Στην ίδρυση σχολείων, 

στην καλλιέργεια της Ελληνικής 
γλώσσας και στην αναστολή των 
εξισλαμισμών.

Αλλά και η κοινωνική διάσταση του 
έργου του Αγίου Κοσμά παρουσιά-
ζει εξαιρετικό ενδιαφέρον.

Ο Άγιός μας σε μία δύσκολη περίο-
δο για το Γένος εμφανίζεται πρωτο-
πόρος στον ορίζοντα των κοινωνι-
κών αναγεννητών του Ελληνισμού.

Αγωνίστηκε με όλες του τις δυνά-
μεις για την ανακούφιση της αν-
θρώπινης δυστυχίας, την περίθαλ-
ψη των φτωχών, το σεβασμό του 
ανθρωπίνου προσώπου.

Το κήρυγμα του ήταν ένα κήρυγμα 
αγάπης, ανθρωπιάς, δικαιοσύνης 
και ομόνοιας. Ένα κήρυγμα κοι-
νωνικής ενότητας, που στηριζόταν 
στον αλληλοσεβασμό αρχόντων 
και αρχομένων.

Τελικά ο Άγιος Κοσμάς υπήρξε ένας 
θερμός κήρυκας πνευματικού δι-
αφωτισμού, κοινωνικής αλληλεγ-
γύης, δικαιοσύνης και ελευθερίας. 
Ένα από τα εκλεκτότερα όργανα 
της Θείας Πρόνοιας για την περι-
στολή του κακού και την πνευματι-
κή αναγέννηση του Έθνους.

Μία προσωπικότητα που παραμέ-
νει ανεξίτηλη στη συνείδηση του 
Γένους, που τον χαρακτήρισε ως 
τον μεγαλύτερο μετά την Άλωση 
Έλληνα!

Δικαιολογημένα, ο Βιογράφος και 
Ποιητής της ασματικής ακολουθί-
ας του Αγίου Κοσμά, Σέπφειρος 

Χριστοδουλίδης, αποτιμώντας το 
συνολικό έργο του Αγίου, γράφει: 
ο Άγιος Κοσμάς “τους αγρίους ημέ-
ρωσε, τους ληστάς κατεπράϋνε, 
τους ασπλάχνους και ανελεήμο-
νας έδειξεν ελεήμονας και τους 
ανευλεβείς έκαμεν ευλαβείς, τους 
αμαθείς και αγροίκους εις τα Θεία 
εμαθήτευσε και τους έκαμε να συ-
ντρέχουν εις τας ιεράς ακολουθίας 
και όλους απλώς τους αμαρτωλούς 
έφερεν εις μεγίστην μετάνοιαν και 
διόρθωσιν”.
Μικρή συμβολή τιμής και ευγνωμο-
σύνης στον Άγιο Κοσμά αποτελεί 
η έκδοση αυτού του βιβλίου, που 
αναφέρεται στις εκπληρωμένες 
προφητείες του Αγίου Κοσμά του 
Αιτωλού. Συγγραφεύς του, ο εκ 
Μετσόβου Καθηγητής του Α.Π.Θ. 
κ. Μιχαήλ Τρίτος.



Επί παντός επιστητού
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«…Για όλους αυτούς τους λόγους, την Τζένη την σεβόμουν 
και ως άνθρωπο και ως επικεφαλής της αξιωματικής αντι-
πολίτευσης[…]. Γι’ αυτό, όσο και αν ακούγεται περίεργο, η 
αποχώρησή της από την εκλογική μάχη του Οκτωβρίου με 
λυπεί[…] Είμαι βέβαιος, επίσης, ότι πολιτικά κεφάλαια σαν 
της Τζένης δεν χάνονται εύκολα. Τον τρόπο και τον χρόνο 
θα τον ορίσει η ίδια, όπως όρισε πολλά από τη διαδρομή 
της μέχρι σήμερα…». Με αυτές τις γαλιφιές ο δήμαρχος 
Χρήστος …αποχαιρέτησε την παραιτηθείσα Τζένη της αντι-
πολίτευσης. Και είναι τόσο μεγάλη η λύπη του, που δεν θα 
την έχει απέναντι στις εκλογές του Οκτωβρίου, μέχρι που 
θέλησε να την… τιμήσει προσφέροντας στέγη στο ψηφο-
δέλτιό του σε πολλά από τα στελέχη της… . Τώρα με αυτά 
και με αυτά γιατί εμένα αυτό μου θυμίζει τον αρχιμαφιόζο 
του Σικάγου, που έβαζε τους  μπράβους του να εκτελέσουν  
τον αντίπαλο μαφιόζο, και στην κηδεία του  έστελνε   συλ-
λυπητήριο στεφάνι; 
***
«…Αυτή τη στιγμή ο Δήμαρχος Αρταίων Χρήστος Τσιρο-
γιάννης που έχει και τις ευλογίες της ΝΔ έχει απέναντί του 
τον συνδυασμό του Χριστόφορου Σιαφάκα, πρώην συνερ-
γάτη του και αντιδημάρχου, με τον οποίο συμπορεύονται 
και άλλοι πρώην δημοτικοί σύμβουλοι…»[σχόλιο της εφημ. 
«Δημοκρατική φωνή»(25/7/2023)]. 
« Στήριξη της ΝΔ στον Χρήστο Τσιρογιάννη για τον Δήμο  
Αρταίων»[εφημ. «Μαχητης»(21-07/2023)].
«.Η φωτογραφία του Χρήστου Τσιρογιάννη με τον Παύλο 
Μαρινάκη, δεν  αφήνει περιθώρια για συζητήσεις πως ο 
σημερινός Δήμαρχος Αρταίων δεν θα έχει τη στήριξη της 
Ν.Δ…»(εφημ. «ΗΧΩ»(31/7/2023).
Όχι μόνο για τις πιο πάνω εφημερίδες αλλά σχεδόν και για 
τα υπόλοιπα τοπικά μίντια, ο δήμαρχος Χρήστος έχει τη 
στήριξη της ΝΔ. Όμως εδώ εύλογα αναρωτιέται κανείς, μή-
πως και με τη φωτό που έβγαλε  με τον Γραμματέα της ΝΔ 
Παύλο Μαρινάκη,  θέλει επίσης να μας πει ότι  τον δήμαρ-
χο Χρήστο στηρίζει το κόμμα; Δηλαδή όπως προ διμήνου 

περίπου  η παρόμοια φωτό  του τότε προέδρου της ΔΕΠ 
και υποψήφιου για την Περιφέρεια Ν. Σπύρου με τον Π. 
Μαρινάκη, που…έδινε σήμα στους ψηφοφόρους της ΝΔ να 
ψηφιστεί ο Νίκος για την Περιφέρεια; Μα  αν έτσι έχουν τα 
πράγματα τότε ο Χριστόφορος Σιαφάκας,  στέλεχος και αυ-
τός της ΝΔ, δεν πρέπει να είναι ο γαλάζιος Αντάρτης υπο-
ψήφιος δήμαρχος. Και παραπέρα  οι Αρτινοί συνυποψήφιοι 
του Ν. Σπύρου στον Καχριμάνη, και αυτοί νεοδημοκρατικά 
στελέχη, δεν γίνονται δεύτερης κατηγορίας υποψήφιοι εξ’ 
αιτίας μιας φωτό του Ν. Σπύρου με τον Π. Μαρινάκη; Τε-
λικά  κάποτε θα σοβαρευτούν κάποιοι, που τους αρέσει 
να πουλάνε παραμύθι για να κερδίσουν τις εντυπώσεις; 
Για αυτό, λοιπόν ο απλός νεοδημοκράτης απαιτεί η Αρτινή 
νομαρχιακή οργάνωση της ΝΔ, ο βουλευτής και τα άλλα 
στελέχη της  να ξεκαθαρίσουν με επίσημη ανακοίνωση αν 
στηρίζουν ή όχι τον Τσιρογιάννη. Εξ’ άλλου σύμφωνα με το 
έγκυρο «in.gr» της 17/7/2023, αυτή είναι και η γραμμή του 
κυβερνώντος κόμματος.: «..σε αντίθεση με τις περιφέρει-
ες, στους Δήμους δεν θα δοθούν «χρίσματα». Ωστόσο θα 

υπάρξουν «μετρημένες» δηλώσεις υποστήριξης υποψηφιο-
τήτων – κατά το μοντέλο που ακολουθήθηκε και το 2019. 
«Οι τοπικές κοινωνίες ξέρουν καλύτερα…» 
***
Εκεί στην οδό Μπακόλα μαζεύονται 3-4 αδέσποτα σκυλιά 
που μέσα στον καύσωνα του καλοκαιριού  βιώνουν το 
δράμα της δίψας, της πείνας .αλλά και την δίωξη κάποιων 
γειτόνων. Ευτυχώς φιλόζωοι της περιοχής προσπαθούν να 
μετριάσουν τη δοκιμασία τους βάζοντάς τους νεράκι και 
φαγάκι. Δυστυχώς μια μειοψηφία περίοικων ενοχλημένοι 
από την παρουσία τους, με το πρόσχημα της ρύπανσης, πε-
τάνε τα πλαστικά δοχεία με το νερό και την τροφή(κροκέ-
τες) καταδικάζοντάς τα σε δίψα και πείνα. Μάλιστα, από ό, 
τι λέγεται κάποια… υπερευαίσθητη κυρία μαζεύει υπογρα-
φές διαμαρτυρίας ενοχλούμενων και έχει καταθέσει γραπτό 
αίτημα σε αρμόδιες αρχές προκειμένου τα ζωντανά να διω-
χτούν από την περιοχή. Εν τω μεταξύ κάποιες πληροφορίες 
λένε ότι η ίδια έχει κάνει παραστάσεις στην Αστυνομία και 
στον Δήμο, αξιώνοντας από τον τελευταίο να τα μαζέψει 
και να τα στεγάσει στο καταφύγιο των αδέσποτων. Ακόμη 
η εν λόγω κυρία από ό, τι κυκλοφορεί,   έφθασε στο σημείο 
να απειλήσει με μηνύσεις κάποιους γείτονες γιατί είναι αντί-
θετοι  με την απομάκρυνση των σκυλιών και περισσότερο 
γιατί τα φροντίζουν.
 Εδώ επισημαίνουμε ότι κάθε απόπειρα απομάκρυνσης  και 
μεταφοράς τους στο δημοτικό καταφύγιο, θα βρει την 
αντίδραση των πολλών φιλόζωων της περιοχής, και όχι 
μόνο. Και μάλιστα όταν κάτι τέτοιο είναι  αντίθετο με τον 
σχετικό νόμο, ο οποίος, όσον αφορά το εδώ κυνοκομείο, 
δεν επιτρέπει την φιλοξενία περισσότερων από 17 σκυλιά, 
και από ό, τι λέγεται εκεί στεγάζονται πάνω από 50.
Ο Αποψ(η)νός Εκηβόλος

Σημ: Από εδώ και πέρα, προσοχή στα βδομαδιάτικα εχε-
πευκή βέλη του Αποψ(η)νού Εκηβόλου,   

Επιστροφή του Γιώργου Παππά στα κοινά;Επιστροφή του Γιώργου Παππά στα κοινά;

ΒΕΛΗ ΕΧΕΠΕΥΚΗ…

Το πρόσωπο έκ-
πληξη των Αυ-
τοδ ιο ικητ ικών 

εκλογών, αναμένεται 
να είναι αυτό του Χη-
μικού μηχανικού Γιώρ-
γου Παππά, ο οποίος 
ακούγεται ότι θα πλαι-
σιώσει τον συνδυασμό 
του ΣΥΡΙΖΑ ΠΣ για 
τις δημοτικές εκλογές 
στον Δήμο Αρταίων... 
Η πληροφορία δεν είναι 
διασταυρωμένη, καθώς 
ο δημοτικός συνδυασμός 
που είναι υπό σύσταση, 
κρατάει κρυφά τα χαρτιά 
του (και καλά κάνει) ανα-
φορικά με τα πρόσωπα 
και τα στελέχη που πρό-
κειται να αποτελέσουν 
την πρώτη ομάδα υποψη-
φίων που θα ανακοινωθεί.
Το όνομα του Γιώργου 
Παππά, ακούγεται πάντως 

έντονα, με διάθεση ουσι-
αστικής και καίριας ενί-
σχυσης στην προσπάθεια 
του συνδυασμού και αυτό 
σε μεγάλο βαθμό είναι 
παράγοντας αναβάθμισης 
του δημοσίου διαλόγου.
Ο χημικός μηχανικός 
Γιώργος Παππάς, δεν εί-
ναι ούτε άγνωστος, ούτε 
αποκομμένος από την πο-
λιτική και κοινωνική ζωή 
της Άρτας. Η συμμετοχή 
της συζύγου του Όλγας 
Γεροβασίλη στα κοινά 
και η εξέλιξή της στην 
κεντρική πολιτική σκηνή 
της Ελλάδας, αλλά και της 
Ευρώπης, είναι βέβαια 
ένας σημαντικός λόγος ο 
Γιώργος να μην εμφανίζε-
ται στο προσκήνιο, παρά 
το γεγονός ότι ο ίδιος έχει 
σημαντικές πολιτικές και 
ιδεολογικές δεξιότητες.

Να αναφέρουμε ότι ο ίδιος 
θα μπορούσε κάλλιστα να 
είναι τόσο βουλευτής της 
Αριστεράς, όσο και υπο-
ψήφιος δήμαρχος, καθώς 

γνωρίζει και μάλιστα άρι-
στα τα θέματα της περι-
οχής, της Αυτοδιοίκησης 
και των δυο βαθμών.
Ο Γιώργος Παππάς, να 

υπενθυμίσουμε ότι διετέ-
λεσε πρώην πρόεδρος και 
νυν μέλος της Διοικούσας 
Επιτροπής του ΤΕΕ-Τμή-
μα Ηπείρου υποψήφιος 

βουλευτής ΣΥΡΙΖΑ Άρτας 
το 2004 και το 2009… Εί-
ναι σημαντική η απόφα-
ση, εφόσον βέβαια επιβε-
βαιωθούν οι πληροφορίες, 
να συμμετέχει ο Γιώργος 
Παππάς στο ψηφοδέλτιο 
του Δήμου, παρά της Πε-
ριφέρειας – το οποίοι επέ-
λεξαν πολλά άλλα κομμα-
τικά στελέχη- καθώς με 
τον τρόπο αυτόν αποδει-
κνύεται ότι ο ΣΥΡΙΖΑ ΠΣ 
έχει επενδύσει πολλά σε 
μια καλή παρουσία στον 
α’ βαθμό αυτοδιοίκησης 
στην Άρτα και σε κάθε 
περίπτωση, αν ο Γιώργος 
Παππάς εκλεγεί θα είναι 
μια σημαντική φωνή στο 
Δημοτικό Συμβούλιο.
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Ο Π. ΓΑΡΟΥΦΑΛΙΑΣ ΕΤΟΙΜΟΣ ΝΑ ΟΡΚΙΣΤΕΙ ΩΣ 
ΠΡΩΤΟΣ ΠΡΩΘΥΠΟΥΡΓΟΣ ΤΗΣ ΜΕΤΑΠΟΛΙΤΕΥΣΗΣ

Ωστόσο η πολιτικοποίη-
ση της δικτατορίας του 
Ιωαννίδη, άρχισε να ζυ-
μώνεται στην Αμερική 
από τον Απρίλιο- Μάΐο 
του 1974, όταν επώνυμοι 
αρθρογράφοι των μεγα-
λύτερων Αμερικανικών 
εφημερίδων, ζητούσαν 
από τον  τότε πανίσχυ-
ρο υπουργό εξωτερικών 
Χ. Κίσσινκερ να τερμα-
τίσει την στήριξη στο 
στρατιωτικό καθεστώς 
εν όψει πληροφοριών 
για εξελίξεις «Κανταφι-
κού» τύπου(4)    στην 
Ελλάδα, που, εκτός των 
άλλων, θα έθεταν σε  
κίνδυνο  τη συνοχή της 
ΝΑ πτέρυγας του ΝΑΤΟ. 
Μάλιστα, σύμφωνα με 
πληροφορίες δυτικών 
πρεσβειών, μεταξύ ανώ-
τατων κύκλων του στρα-
τεύματος, πιστών στον 
Ιωαννίδη και της κυβέρ-
νησης ανδρεικέλων του, 
συζητούνταν σοβαρά η 
έξοδος της Ελλάδας από 
το στρατιωτικό σκέλος 
του ΝΑΤΟ (5). Ωστόσο 
αυτό τελικά δεν υλοποι-
ήθηκε χάρη στην ισχυρή 
παρασκηνιακή παρέμβα-
ση του Αμερικανικού πα-
ράγοντα, που εν τω με-
ταξύ είχε δρομολογήσει 
την πολιτικοποίηση της 
δικτατορίας(6). Η οποί-
α(παρέμβαση), εν τοις 
πράγμασι, εξεφράσθη με 
την  αντίδραση της ηγε-
σίας των ημεδαπών ενό-
πλων δυνάμεων, που δει-
λά αλλά σταθερά άρχισε 
να αποστασιοποιείται από 
τις ακραίες αντιλήψεις 
του Δ. Ιωαννίδη και της 
πλειονότητας των κατώ-
τερων αξιωματικών που 
ήταν της επιρροής του. 
Πάρα ταύτα το δίδυμο 
Νίξον-Κίσσινκερ φάνη-
κε να είναι τα τελευταία 
οχυρά που στήριζαν την 
ελληνική .Χούντα .Ωστό-
σο όταν, προ του κινδύ-
νου λαϊκών αντιδράσεων 
που θα προκαλούσε η έτι 
περισσότερο διαφαινόμε-
νη σκλήρυνση του καθε-
στώτος, η αβεβαιότητα 
περί την ομαλή λειτουρ-
γία των  Αμερικανικών 
βάσεων  στην Ελλάδα 
και κυρίως η, μετά την 
τουρκική εισβολή, από-
φαση κήρυξης πολέμου 
με την Τουρκία από τον 
Ιωαννίδη, οι ευρωπαίοι 
σύμμαχοι των ΗΠΑ, σε 
εμπιστευτικό έγγραφο 
του ΝΑΤΟ, φάνηκαν πρό-

ιλντς(21-05-1974) 
(5) «Ουάσινγκτον 
Πόστ», κύριο άρ-
θρο(06-06-1974)
(6)  «Ουάσινγκτον 
Πόστ», άρθρο του Τζακ 
Άντερσον(27-05-1974).
(7)  «Ουάσινγκτον 
Πόστ», άρθρο του Τζακ 
Άντερσον(24-07-1974). 
(8)  Εφημ. «Βήμα» 25-
11-2008 και Σταύρος 
Ψυχάρης: « Οι 70 κρί-
σιμες ημέρες»( Εκδόσεις 
Παπαζήση).   
(9) Π. Γαρουφαλιάς: «…
Αντώνη όλοι μας(οι πο-
λιτικοί Αρχηγοί) εξουσι-
οδοτήσαμε εν λευκώ τον 
Καραμανλή… Όχι δεν 
θα συμμετάσχω στην 
Κυβέρνηση…»(σ.σ, από 
τηλεφωνική επικοινωνία 
του υποφαινόμενου με 
τον Π.Γ το μεσημέρι της 
24 ης Ιουλίου 1974) 
(10)   Εφημερίδα «Μα-
κεδονία», 20 Αυγούστου 
1974, σελίδα 1η. 
(11)  Ο Ι. Λαδάς, εγχει-
ρίζει  στον τότε ΑΕΔ Γρ. 
Μπονάνο,  αντίγραφο 
μνημονίου του  Κ. Κα-
ραμανλή που είχε απο-
στείλει προς κοινοποίηση 
στις Εν. Δυνάμεις, διά 
του αδελφού του Αχιλ-
λέα, στο οποίο μεταξύ 
των άλλων σημείωνε  «…
ότι θαυμάζει τις ένοπλες 
δυνάμεις, ότι θα εδέχετο, 
εάν εκαλείτο υπ’ αυτών 
,να αναλάβει Πρόεδρος 
της χώρας και ότι οι Ένο-
πλες δυνάμεις διετήρουν 
το δικαίωμα να διορίζουν 
οιανδήποτε κυβέρνη-
ση επιθυμούν». Το εν 
λόγω αντίγραφο συνο-
δεύονταν από σχετικό 
εγκριτικό σημείωμα του 
Ν. Μακαρέζου, το οποίο 
όταν απεστάλη από τον 
Μπονάνο στον Ιωαννίδη 
ο τελευταίος το απέρ-
ριψε (Γρηγ. Μπονάνος  
«Η ΑΛΗΘΕΙΑ», σελ.177 
& 178(εκδόσεις Χρηστά-
κη). 
(12)   « Ο Καραμανλής 
και άλλοι εξόριστοι ηγέ-
τες ζήτησαν επανειλημ-
μένα, αλλά μάταια, την 
Αμερικανική βοήθεια για 
την αποκατάσταση της 
δημοκρατίας στην πατρί-
δα τους. Αλλά η κυβέρ-
νηση Νίξον( Κίσσινκερ) 
προτιμούσε να συναλ-
λάσσεται με την χούντα. 
[…] Σύμφωνα με τις πη-
γές μας, ανώτεροι υπάλ-
ληλοι  του Υπουργείου 
Εξωτερικών(σ. σ, που 
προφανώς απηχούσαν 
τις απόψεις του αφεντι-
κού τους), ειρωνευό-
ταν τη σκέψη πως( ο Κ. 
Καραμανλής) μπορού-
σε να ξαναγυρίσει στην 
εξουσία ( «Ουάσινγκτον 
Πόστ», άρθρο του Τζακ 
Άντερσον(29-07-1974). 

Γράφει ο 
Αντώνης 

Κολιάτσος

θυμοι να επιταχύνουν τη 
μεταφορά της εξουσίας σε 
μια πολιτική κυβέρνηση, 
που θα είχε την εμπιστο-
σύνη του λαού[…]. Πόσω 
δε μάλλον όταν ακόμη και 
η CIA απογοητευμένη από 
την ανικανότητα και επι-
κινδυνότητα  της ελληνι-
κής Χούντας,  αναγκάστη-
κε να μεταφέρει πολλές 
σημαντικές υπηρεσίες της 
από την Αθήνα στην Τεχε-
ράνη(7) . 
Ωστόσο, η απόφαση της 
23 ης Ιουλίου 1974 να 
ανατεθεί η πρωθυπουρ-
γία στον αείμνηστο Πέτρο 
Γαρουφαλιά,  από κά-
ποιους «ιστοριογράφους 
της ντροπής» όχι μόνο 
αποσιωπήθηκε ,ή  αμφι-
σβητήθηκε το ομόφωνο 
της σχετικής απόφασης 
της τότε ηγεσίας των ενό-
πλων δυνάμεων , αλλά και 
στρεβλώθηκε βάναυσα. 
Έτσι, για παράδειγμα, σε 
σχετικό δημοσίευμα(8) 
μεγάλης εφημερίδας των 
Αθηνών διαβάζουμε τα 
εξής απίστευτα: «Λίγες 
ώρες προτού ορκισθεί(ο 
Κ. Καραμανλής), θα εμφα-
νισθούν στο γραφείο του 
Γκιζίκη κάποιοι αμετανόη-
τοι χουντικοί αξιωματικοί, 
θαυμαστές του Ιωαννίδη, 
και θα ζητήσουν να ορ-
κισθεί πρωθυπουργός ο 
Πέτρος Γαρουφαλιάς και 
υπουργός Άμυνας ο δικη-
γόρος Αλφαντάκης, συνή-
γορος των Απριλιανών σε 
όλες τις δίκες.»
Αναμφίβολα πρόκειται 
περί τερατώδους ψέμα-
τος,  καθόσον ένας τέ-
τοιος ισχυρισμός όχι μόνο 
ήταν  αντίθετος με την 
προ ολίγων ωρών ομό-
φωνη απόφαση του συμ-
βουλίου των πολιτικών 
Αρχηγών(σ. σ, να πα-
ραδοθεί από τις ένοπλες 
δυνάμεις η διακυβέρνηση 
της χώρας, στον Κ. Καρα-
μανλή), αλλά και, εν τοις 
πράγμασι, δεν είχε καμία 
πιθανότητα επιτυχίας σε 
μια Αθήνα που ο λαός είχε 
κατεβεί στους δρόμους 
για να πανηγυρίσει  την 
έλευσή του. Από την άλλη 
είναι και  οξύμωρο ότι 
«Ιωαννιδικοί» αξιωματι-
κοί, οψίμως ενεργούντες, 
ήθελαν για πρωθυπουργό  
αυτόν(τον Π. Γαρουφα-
λιά), που πρωτύτερα οι 
ίδιοι  και ο Δ. Ιωαννίδης, 
τον απέρριπταν  δια του 
Γκιζίκη (9) .
 Όμως  από την πιο πάνω 
και τη συνέχεια της αφή-
γησης του Σταύρου Ψυχά-
ρη: «(ύστερα από το πιο 
πάνω περιστατικό) …ο Κα-
ραμανλής καλεί τους αρ-
χηγούς των Ενόπλων Δυ-
νάμεων και τους διατάσσει 
να εκκενώσουν αμέσως το 
λεκανοπέδιο της Αττικής 
από όλες τις επίλεκτες μο-
νάδες και τα τανκς. […]
Οι αρχηγοί τολμούν να 

πουν ότι χρειάζονται έξι- 
επτά ημέρες! […] Έξαλ-
λος ο πρωθυπουργός τούς 
απαντά: «΄Η τα τανκς ή 
εγώ»! Αυτό ήταν και το 
τέλος τους. Σε λίγες ημέ-
ρες, σε μυστική σύσκεψη 
του ΑΣΕΑ, διορίζεται αρ-
χηγός Ενόπλων Δυνάμεων 
ο στρατηγός Διονύσιος 
Αρμπούζης, ο οποίος είχε 
αποστρατευθεί από τη 
χούντα, αμέσως μετά την 
21η Απριλίου από Αρχη-
γός Στρατού…». 
Αναδύονται τόσο η σκο-
πιμότητα του συγγραφέα, 
όσο και η  φαιδρότητα 
του συντάκτη  που αρ-
γότερα δημοσιογραφικά 
την αναπαρήγε. Η οποίο 
αφήγηση,  πέραν του ότι 
εμπεριέχει κραυγαλέα  
αντίφαση, ταυτόχρονα 
αποκαλύπτει την πρόθεση 
του… αφηγητή ,να δώσει 
ιστοριογραφικό άλλοθι 
στους Καραμανλή-Αβέ-
ρωφ, για την μετ’ ολίγον 
αποστρατεία των… Ιω-
αννιδικών Αρχηγών: ΑΕΔ 
Γρηγ. Μπονάνου και ΑΣ 
Ανδρέα Γαλατσιάνου(σ. 
σ, αποστρατεύτηκαν 
στις19/8/1974), αλλά και 
να αποσιωπήσει αιδημό-
νως την μη ταυτόχρονη 
αποστρατεία των επίσης 
Ιωαννιδικών Αρχηγών: 
Πέτρου Αραπάκη(Ναυτι-
κού) και Αλεξ. Παπανικο-
λάου(Αεροπορίας)(10) . 
Πάντως η αλήθεια είναι 
ότι η συντριπτική πλειονό-
τητα των ιστοριογράφων  
αναφερόμενοι ειδικότερα 
στα δραματικά γεγονό-
τα της παράδοσης της 
εξουσίας από τους στρα-
τιωτικούς στους πολιτι-
κούς(24/07/1974)   είτε 
από ασύγγνωστη άγνοια 
ή επιπολαιότητα είτε από 
καθαρή σκοπιμότητα δεν 
απέδωσαν το ιστορού-
μενο ζήτημα γράφοντας 
την αλήθεια.  Αντίθετα οι 
αφηγήσεις τους, αναφο-
ρικά με την προηγηθείσα 
της πολιτικής μεταβολής 
δράση των ενόπλων δυ-
νάμεων δεν ήταν κάτι πε-
ρισσότερο από ένα copy 
paste των δύο απόρρητων 
υπομνημάτων των Αραπά-
κη και Παπανικολάου προς 
τον τότε πρωθυπουργό Κ. 
Καραμανλή. Μάλιστα από 
όσα λέγονται και έχουν 
γραφεί, οι τελευταίοι, 
έγραψαν, όσα έγραψαν 
,φροντίζοντας τα επίμαχα 
υπομνήματά τους να μην 
αναφέρουν πρόσωπα και 
καταστάσεις που δεν θα 
ηχούσαν ευχάριστα στο 
δίδυμο Καραμανλή-Αβέ-
ρωφ. Και ότι προδήλως 
το έκαναν με σκοπό: την 
άμβλυνση των ευθυνών  
για την συμμετοχή τους 
στο πραξικόπημα κατά 
του Αρχιεπισκόπου Μακα-
ρίου, καθώς  και για την 
μη εκτέλεση διαταγών 
ανωτέρων  τους, που την 

πρωία της  20 ης Ιουλί-
ου 1974 η εκτέλεση θα 
εμπόδιζε την εισβολή των 
Τούρκων στην Κύπρο. Αφ’ 
ετέρου το έκαναν προς  
ανάδειξη της συμβολής 
τους στην επάνοδο  Κα-
ραμανλή-Αβέρωφ  στην 
εξουσία κατά την μεταπο-
λίτευση της 24-07-1974. 
 Αν και είναι πολύ δύσκολη 
η τεκμηρίωση  της ούτως 
ειπείν ανωτέρω «μομφής» 
κατά των δύο αρχηγών(σ. 
σ, ένεκα επτασφράγιστου 
φακέλου της Κύπρου) και 
το κατά πόσο τα εν λόγω 
υπομνήματα επηρέασαν 
την οικεία ιστοριογραφία, 
εν τούτοις και μόνο το γε-
γονός ότι: ο Αλέξανδρος 
Παπανικολάου παρέμει-
νε Αρχηγός Αεροπορίας 
μέχρι τις 23 Ιανουαρίου 
του 1975, ότι ο Πέτρος 
Αραπάκης κατείχε τη θέση 
του Αρχηγού του Ναυτι-
κού μέχρι τις 8 Ιανουαρίου 
1975 και ότι ο Φαίδων Γκι-
ζίκης διατήρησε τη θέση 
του Προέδρου της Ελληνι-
κής Δημοκρατίας μέχρι τις 
18 Δεκεμβρίου του 1974, 
σε αντίθεση με τον Γρηγ. 
Μπονάνο και  Ανδρέα Γα-
λατσάνο που αποστρατεύ-
τηκαν στις 19 Αυγούστου 
1974, είναι μία αποχρώσα 
ένδειξη για την εύνοια της 
κυβερνήσεως Καραμανλή 
προς τους  τρεις πρώτους. 
Και ο νοών, νοήτω… 
Από το άλλο μέρος,  δυ-
στυχώς,  στην ίδια ιστορι-
ογραφική συχνότητα εξέ-
πεμψε και επί 49 χρόνια 
συνεχίζει να εκπέμπει η 
συντριπτική πλειονότητα 
των μετέπειτα   «μίντι-α-
φηγητών» (σ. σ, δημοσι-
ογράφων, τηλεπαρουσι-
αστών, blokers κ.λ.π) ως 
και των νεότερων ιστο-
ρικών και «βιβλίο-ιστορι-
ογράφων», της μεταπο-
λιτεύσεως του 1974. Οι  
οποίοι  ιστορούν και εξι-
στορούν  γεγονότα εκεί-
νης της εποχής, βασιζό-
μενοι σε μία ακόμη πηγή, 
πέραν των υπομνημάτων 
Αραπάκη-Παπανικολάου), 
που είναι το προσωπικό 
«Αρχείο Κ. Καραμανλή.» 
Κάποιοι από τους πιο 
πάνω είτε, γιατί είναι «ιδε-
ολογικό-πολιτικό-κομμα-
τικά»  στρατευμένοι, είτε 
γιατί   θέλουν να είναι 
αρεστοί στην εκάστοτε 
μεταπολιτευτική κυβερ-
νητική εξουσία, επιμένουν 
να γράφουν την ιστορική 
αλήθεια με την πτέρνα 
και όχι με την γραφίδα 
της συγγραφικής δεοντο-
λογίας και της ηθικής τά-
ξης. Ενώ ορισμένοι άλλοι 
, φοβούμενοι να πάνε κό-
ντρα στο διαμορφωμένο 
πολιτικό-κοινωνικό ρεύμα 
της Ιουλιανής μεταπολι-
τεύσεως, αποφεύγουν να 
ασκήσουν έντιμη κριτική 
και συνειδητά στρεβλώ-
νουν ή αποκρύπτουν την 

αλήθεια. Άλλοτε  αγιογρα-
φώντας  πρόσωπα χωρίς 
το ανάλογο πολιτικό εκτό-
πισμα- τα οποία όμως, 
το στημένο ιδιότυπο star 
system της μεταπολιτεύ-
σεως  έχει αγιοποιήσει- και 
άλλοτε λοιδορώντας ψευ-
δώς , αβασίμως και αδίκως   
κάποια άλλα περισσότερα 
άξια..
Υπό αυτή την έννοια  πολ-
λές οι ανακρίβειες, περισ-
σότερες οι  κατασκευα-
σμένες αναλήθειες  και 
συχνότερες οι εσκεμμένες  
αποσιωπήσεις, που αφο-
ρούν στην μεταπολίτευση 
της 24 ης Ιουλίου 1974.
Έτσι για παράδειγμα ελά-
χιστα αναφέρεται στην 
σχετική ιστοριογραφία ότι 
αναφορικά με την πολιτι-
κοποίηση της δικτατορί-
ας του Ιωαννίδη, αν και 
ο Αμερικανικός παράγων 
είχε το πάνω χέρι, εν τού-
τοις υπήρξαν διαφορετι-
κές εκτιμήσεις μεταξύ του 
Αγγλικού και Αμερικανι-
κού παράγοντα…  Όπως 
αποσιωπάται αιδημόνως η 
αλήθεια ότι παρά τις πρω-
τύτερες εκκλήσεις του 
Κ. Καραμανλή προς τους 
Αμερικανούς να επιστρέ-
ψει στην Ελλάδα είτε προς 
τους Απριλιανούς να ανα-
λάβει ως πρωθυπουργός 
κυβερνήσεως υποστηρι-
ζόμενης από τον στρατό 
ή ως πρόεδρος της Δημο-
κρατίας με πρωθυπουργό 
τον Ν. Μακαρέζο(11) . 
Ότι ο Χ. Κίσσινκερ, που 
τότε κινούσε τα νήματα 
της Αμερικανικής πολιτι-
κής για την Ελλάδα, ήταν 
αντίθετος στην επιλογή  
του Κ. Καραμανλή(12) 
. Και ότι τελικά αναγκά-
στηκε να την αφήσει να 
προχωρήσει, αφού προ-
ηγουμένως είχε δρομο-
λογήσει την αποτροπή 
μιας ελληνοτουρκικής 
σύρραξης,  ύστερα από 
την φερόμενη διασφάλι-
ση  δέσμευσης  του νέου 
πρωθυπουργού  ότι οι Εν. 
Δυνάμεις δεν θα κινηθούν 
εναντίον της Τουρκίας. 
Μάλιστα κάποιοι, είδαν 
την ρήση του Κ. Καρα-
μανλή: «…η Κύπρος κείται 
μακράν…», που πρακτι-
κά σηματοδοτούσε  την 
απραξία της ελληνικής 
πλευράς, όταν η Τουρκία, 
από το 4% του κυπριακού 
εδάφους που κατείχε στις 
24/7/1974,τον Αύγουστο 
(του 1974) κατελάμβανε 
το 37% της Νήσου, είναι,  
ενταγμένη  στη λογική της 
αποφυγής του πολέμου με 
την Τουρκία.
 
_____________________
_____________________
_____ 
 (4)   Νιου Γιορκ Ποστ, 
άρθρο των Έβανς και 
Νόβακ(06-04-1974)  και 
«Ουάσινγκτον Πόστ», 
άρθρο του Μάρκουιζ Τσά-

παραμονές  της πολιτικής μεταβολής του Ιουλίου 1974

(Μέρος Γ τελευταίο)

(Για την ολοκλήρωση του ιστο-
ρικού ντοκουμέντου που αφορά 
στην πρωθυπουργό-ποίηση του 
Π. Γαρουφαλιά τον Ιούλιο του 
74, απαιτήθηκε να αναφερθούν 

κάποια επί πλέον επί μέρους 
συναφή με το θέμα στοιχεία, τα 
οποία, δυστυχώς, δεν χωρούσαν 
στις δύο προγραμματισμένες 
συνέχειες. Ως εκ τούτου ήταν 

αναγκαίο, κοντά στα προηγού-
μενα (Μέρη Α& Β) , να προστε-
θεί ένα τρίτο τελευταίο, το οποίο 
και παρατίθεται στη συνέχεια).
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« Εσύ, παιδί, που γυρίζεις στις με-
γάλες πόλεις, τι ακούς, θα κυνη-
γήσουμε φέτος;
     Θυμάμαι κάποτε εμείς οι κυ-
νηγοί ήμασταν περήφανοι, μετά 
κάποιοι ξύπνιοι έβαναν τις Ρυθμι-
στικές μπροστά».
     Ο γέροντας στο χωριό με άφη-
σε με το στόμα ανοιχτό, τι να του 
έλεγα κιόλας, μήπως ξέρω; «Δεν 
ξέρω, παππού, όμως μη φοβάσαι 
τίποτα, όσο έχουμε ανθρώπους 
που τρέχουν, πάντα θα ελπίζουμε 
για το καλύτερο». Παλιός δάσκα-
λος ο παππούς, γνώριζε περισσό-
τερα από εμένα αλλά δεν το ‘δει-
ξε, «έλα να πιούμε τσίπουρο, έχω 
και πεπονάκι παγωμένο, έχουμε 
να μιλήσουμε για τα μελλούμε-
να».
    Το τσίπουρο έρεε άφθονο, το 
πεπονάκι τελείωσε νωρίς αλλά 
το αναπληρώσαμε με στραγάλια, 
μερακλής ο παππούς. « Που λες, 
παιδί(!), θυμάμαι παλιά αυτόν τον 
πρόεδρο...,λεβέντης άνθρωπος, 
δεν είχαμε τότε προβλήματα με 
τις Ρυθμιστικές, ξέραμε πότε αρ-
χίζαμε και πότε τελειώναμε. Τότε 
δεν υπήρχε και αυτός ο διάολος 
ο αγριόχοιρος που κυνηγάτε σαν 
τρελοί εσείς οι νέοι σήμερα, εμείς 
είχαμε το λαγό, τι κυνήγια κάνα-
με!»
   «Μα και τώρα σε βλέπω στο 
δάσος, παππού, να κυνηγάς». «Τι 
να το κάνεις...μεγάλωσα, παιδί, 

τα πόδια δεν ακούνε όπως παλιά, 
τα καταφέρνω όμως τις λίγες φο-
ρές που πηγαίνω για τον αφτιά. 
Με ανασταίνει η δουλειά αυτή, 
με γεμίζει, και ας φωνάζει η γριά 
μου-’’πρόσεχε, γέρο’’, ξέρεις πώς 
σκούζουν οι γριές!».
  «Είπες να μιλήσουμε για τα μελ-
λούμενα αλλά στα παλιά το γυ-
ρίζεις συνέχεια, παππού».«Δίκιο 
έχεις, μόνο να ...τότε ήταν διαφο-
ρετικό το κυνήγι, αλλιώτικοι και 
οι κυνηγοί. Είχαμε όμως και καλό 
πρόεδρο, νοιαζόταν, πονούσε τον 
κυνηγό, τον αγάπαγε. Σου μιλούσε 
και ήξερες, έλεγε αλήθεια- όχι σαν 
μερικούς που άλλα λένε, άλλα σκέ-

φτονται και άλλα πράττουν».
   «Σε βλέπω ενημερωμένο, διαβα-
σμένο, παππού από πού τα μαθαί-
νεις; Από τις εφημερίδες;». Και από 
αυτές, παιδί, και από αλλού, μου 
αρέσει το διάβασμα, είναι παλιά 
συνήθεια. Εσύ από πού μαθαίνεις, 
παιδί;». «Από εκεί κι εγώ, παππού, 
μου αρέσει κι εμένα το διάβασμα, 
μου ταξιδεύει το μυαλό».
   Τελείωσε το μπουκάλι το τσίπου-
ρο, στραγάλι δεν έμεινε στο πιάτο 
και σηκώθηκα.
   «Την άλλη φορά, παππού, φρό-
ντισε να έχεις νταμιτζάνα τσίπου-
ρο, για να μας φτάσει».
    « Έλα εσύ πάλι και θα ‘χω ούλα 

τα αγαθά».
    Ζαλισμένος καθώς ήμουν από 
το οινόπνευμα, ούτε κατάλαβα πώς 
έφτασα στο σπίτι. Σαν με χτύπησε 
όμως το δροσερό αεράκι που ερ-
χόταν από το βουνό αναθάρρησα, 
έφυγε μεμιάς η θολούρα και το 
μυαλό οξυγονώθηκε από το βοριά. 
Ακούμπησα τα χέρια μου στα ρέλια 
της βεράντας και «χάθηκα» στις 
φωνές της δροσερής νύχτας.
   Καλά τα έλεγε ο παππούς, σκέ-
φτηκα. «Τότε» όλα ήταν διαφορε-
τικά, ακόμα και οι άνθρωποι - είχαν 
άλλα μυαλά, και στο κυνήγι ακόμα, 
υπήρχαν ενθουσιασμός, τάξη, σε-
βασμός, άμιλλα. Δεν χάθηκαν όλα 

αυτά τα όμορφα πράγματα στις 
μέρες μας, πιστεύω, απλά δεν 
πολυφαίνονται, δίνουμε το βά-
ρος μας σε προτεραιότητες δια-
φορετικές.
  Ακόμα και αυτή η περίφημη 
Ρυθμιστική, (που ακόμα περι-
μένουμε) έργο και δημιούργημα 
ανούσιο και δικών μας ανθρώ-
πων είναι...Όταν καθιερώθηκε 
επειδή τάχα μου οι ανάγκες την 
ήθελαν - ενώ ουσιαστικά μας 
την έφεραν καπέλο για να μας 
ελέγχουν περισσότερο -, τότε 
κανείς από τους ταγούς μας δεν 
φανταζόταν τη σημερινή της κα-
τάληξη...Τα κενά που γέννησε 
και «αιωρούνται» ως αβεβαιό-
τητα πάνω από τα κεφάλια μας.
   Ανήμπορη όμως και σήμερα 
η ΚΣΕ να διορθώσει τα πράγμα-
τα αλλά και τα δικά της λάθη, 
βγάζει τα «παπαγαλάκια» της, 
τους δικούς της ανθρώπους να 
μας σερβίρουν διάφορα, να μας 
προκαλούν περισσότερο φόβο, 
αλλά μας καλούν και σε επαγρύ-
πνηση.
 Καθείς εφ’ ω ετάχθη, που έλε-
γαν και οι παλιότεροι, οι δικοί 
μας εκπρόσωποι επέλεξαν από 
τις περισπούδαστες θέσεις τους 
να «ματώνουν» για χάρη μας. Ε, 
ας ματώσουν επιτέλους και ας 
ιδρώσουν - αλλά τα «παπαγα-
λάκια» τους ας τα μαντρώσουν 
- όπως έχουν συνηθίσει άλλω-
στε να μαντρώνουν επί χρόνια 
και όλους εμάς με τις «κατ’ έτος 
Ρυθμιστικές»

ΙΧΝΗΛΑΤΩΝΤΑΣ….θέσεις για το 
ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝ, την ΦΥΣΗ, το ΚΥΝΗΓΙ

Κάθε πέρσι και καλύτερα...

Γράφει ο  
Κώστας Λύτρας

Ξεκινούν την Τρίτη 8 Αυ-
γούστου οι εκδηλώσεις 
μνήμης του μαρτυρι-
κού Κομμένου. Στις 9 

το βράδυ ανοίγει τις πύλες της 
η έκθεση φωτογραφίας με θέ-
ματα ιστορίας και κοινωνίας 
του Κομμένου. Η έκθεση φι-
λοξενείται στις αίθουσες του 
Δημοτικού Σχολείου Κομμένου 
και θα διαρκέσει ως την Τε-
τάρτη 16 Αυγούστου, ημέρα 
τέλεσης του μνημόσυνου των 
317 θυμάτων της γερμανικής 
ναζιστικής Βέρμαχτ. Τα εγκαί-
νια θα κάνει η Ροζίνα Βαβέτση, 
δήμαρχος Νικολάου Σκουφά. Η 
έκθεση θα είναι ανοιχτή κάθε 
βράδυ από τις 8.00 έως τις 
11.00.
Οι εκδηλώσεις συνεχίζονται 
την Πέμπτη 10 Αυγούστου 
στην πλατεία του Κομμένου με 
δημοτική βραδιά και την κο-
μπανία Διαλεχτής - Λαμπάκη. 
Ακολουθεί την Παρασκευή 11 
Αυγούστου συναυλία ελληνι-
κής και λαϊκής έντεχνης μου-
σικής με τον γνωστό συνθέτη 
Σταμάτη Χατζηευσταθίου και 
το μουσικό σχήμα του. 
Την Κυριακή 13 Αυγούστου 

Κομμένο της Αγίας Μνήμης
Τρίτη 8 έως Τετάρτη 16 Αυγούστου

ηθοποιός και υπεύθυνη των εκ-
δόσεων «Ιάκνις», θα αποδώσει 
κείμενα του βιβλίου. Την εκδή-
λωση θα χαιρετίσει η δήμαρχος 
Νικολάου Σκουφά Ροζίνα Βα-
βέτση, το μέλος του Εθνικού 
Συμβουλίου των Οφειλών της 
Γερμανίας προς την Ελλάδα 
(ΕΣΔΟΓΕ) Ηλίας Λάμπρης και 
εκπρόσωποι φορέων. 
Οι εκδηλώσεις ολοκληρώνο-
νται την Τετάρτη 16 Αυγού-
στου με το επίσημο μνημόσυ-
νο. Σύμφωνα με το πρόγραμμα 
του δήμου Νικολάου Σκουφά, 
στις 10.30 θα τελεστεί στον 
Ιερό Ναό Πέτρου και Παύλου 
το μνημόσυνο των 317 σφαγι-
ασθέντων. Ακολουθεί επιμνη-
μόσυνη δέηση στο Μνημείο 
των πεσόντων, χαιρετισμός 
της Δημάρχου Ροζίνας Βαβέ-
τση και ομιλία για το χρονικό 
της σφαγής από τον κ. Ιωάννη 
Ταγκαλέγκα, Δήμαρχο Λεβαδέ-
ων. Η εκδήλωση θα κλείσει με 
το προσκλητήριο νεκρών και 
την κατάθεση στεφάνων. 

τοπικά μουσικά σχήματα πα-
ρουσιάζουν στην πλατεία του 
χωριού κομμάτια σύγχρονης 
μουσικής από την Ελλάδα και 
τον κόσμο. 
Την Τρίτη 15 Αυγούστου το 

βράδυ στις 9.00 παρουσιάζε-
ται στην αυλή του Δημοτικού 
Σχολείου το νέο βιβλίο του 
Δημήτρη Βλαχοπάνου με τον 
τίτλο «από ήλιο και στάχτη». 
Πρόκειται για μυθιστόρημα με 

χώρο δράσης τη Δρέσδη της 
Γερμανίας και το Κομμένο. Για 
το βιβλίο θα μιλήσει η Κλεο-
πάτρα Βασιλείου, διευθύντρια 
Πρωτοβάθμιας Εκπαίδευσης 
Άρτας. Η Κωνσταντινιά Δήμου, 

Από τον Όμιλο Μελέτης Ολοκαυτώματος Κομμένου, τον Μορφωτικό Σύλλογο και τον 
Ποδοσφαιρικό Αθλητικό Σύλλογο Κομμένου -Υπό την αιγίδα του δήμου Νικολάου Σκουφά
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Στη τελευταία συ-
νεδρίαση του Πε-
ριφερειακού Συμ-
βουλίου Ηπείρου, 

συζητήθηκε η επερώτη-
ση της παράταξης «Λα-
ϊκής Συσπείρωσης» με 
θέμα: «Για το προσωπι-
κό και τον εξοπλισμό της 
Πολιτικής Προστασίας 
Περιφέρειας Ηπείρου». 

Την απάντηση- σύμφωνα 
με τον Κανονισμό του Π.Σ.- 
έδωσε ο Περιφερειάρχης κ. 
Αλέξανδρος Καχριμάνης, τα 
βασικά σημεία της οποίας εί-
ναι τα εξής:

** *** 

Αν κλείνουμε τα «μάτια» 
στην πραγματικότητα, τότε 
μπορούμε να ζούμε  σε μια 
κοινωνία, όπως τη φαντάζε-
τε ο καθένας.    

Αν  δεν  χρησιμοποιούμε τα 
αυτοκίνητα,   αν δεν θέλου-
με  θέρμανση, τότε μπο-
ρούμε  να αρνούμαστε κάθε 
έργο για παραγωγή πράσινης 
ενέργειας.
Κανένας όμως δεν είναι πρό-
θυμος να αρνηθεί και να 
εγκαταλείψει το σύγχρονο 
τρόπο ζωής. Ο κόσμος πάει 
μπροστά και δεν γυρίζει 
πίσω. 
Οπότε πρέπει όλοι να προ-
σαρμοζόμαστε στις δύσκολες 
συνθήκες που διαμορφώνει 
η Κλιματική Αλλαγή και να 
αναζητούμε κοινό τόπο συ-
νεννόησης, ώστε να συμ-
βάλλουμε στο μέτρο που μας 
αναλογεί στη μείωση των 
επιπτώσεών της. 
Ένας από αυτούς είναι η πα-
ραγωγή «πράσινη ενέργει-
ας», στην οποία η χώρα μας 
έχει τεράστιες δυνατότητες. 
Δύσκολα  μπορεί κάποιος να 
καταλάβει γιατί κάποιοι επι-
μένουν, ώστε με το «όχι σε 
όλες τις ΑΠΕ»,  τα χρήματα 
των  Ελλήνων  να κατευ-
θύνονται προς τις Αραβικές 
χώρες ή τη Ρωσία για πετρέ-
λαιο ή φυσικό αέριο και να 
μην αξιοποιούνται, μέσα στη 
χώρα μας για ενέργεια, νέες 
θέσεις εργασίας και για πρό-
σθετα έσοδα του  κράτους. 
Από την Κλιματική Αλλαγή, 
δεν επηρεάζεται μόνο η Ελ-
λάδα, αλλά όλες οι χώρες.   
Πυρκαγιές μεγάλης έκτασης 
εκδηλώνονται παντού. Ακό-
μη και σε χώρες που δεν 
έχουν «αποδεκατισμένα δα-
σαρχεία και πυροσβεστικές 
υπηρεσίες», όπως τις επικα-
λείται σήμερα η Λαϊκή Συ-
σπείρωση. 
Αν όντως  σε κάτι διαφέ-
ρουμε στην Ελλάδα, είναι  
στο μεγάλο αριθμό  πυρκα-
γιών που προέρχονται από 
εμπρησμούς. Από τη «μά-

ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΗ ΕΠΙΚΑΙΡΟΤΗΤΑ

Απάντηση του Αλεξ. Καχριμάνη σε επερώτηση για το 
προσωπικό και τον εξοπλισμό της Πολιτικής Προστασίας

Με την ευκαιρία θέλω να 
επιστήσω την προσοχή σε 
όλους, ώστε να λαμβάνουν 
μέτρα για την αποτροπή 
πυρκαγιών. 
Σε όσους περνάει η  ιδέα 
εμπρησμού, να γνωρίζουν 
ότι έχουν γνώση οι φύλακες 
και το τίμημα θα είναι πολύ 
βαρύ για αυτούς. 
Όπως γνωρίζετε,  οι δομές 
Πολιτικής Προστασίας βρί-
σκονται σε μεταβατικό στά-
διο, καθώς δημιουργούνται 
αυτοτελείς υπηρεσίες ανά 
Περιφέρεια, με τις προσλή-
ψεις και τις αποσπάσεις να 
γίνονται από το αρμόδιο 
Υπουργείο.
Σήμερα η Περιφέρεια Ηπεί-
ρου και οι Περιφερειακές 
Ενότητες λειτουργούν τις 
Διευθύνσεις Πολιτικής Προ-
στασίας με το υπάρχον μό-
νιμο προσωπικό και συμπλη-
ρωματικά για βοηθητικές 
εργασίες με εποχιακό που 
προέρχεται κατά βάση από 
προγράμματα της ΔΥΠΕ, 
(πρώην ΟΑΕΔ). 
Στην Π.Ε. Ιωαννίνων το μό-
νιμο προσωπικό ανέρχεται 
σε 25 άτομα, στην Ηγουμε-
νίτσα 5, σε Άρτα και Πρέβεζα 
από 1, ( οι οποίοι  λειτουρ-
γούν  σε απόλυτη συνεργα-
σία με τις Τεχνικές Υπηρεσίες 
της κάθε Π.Ε.).
Νέος μηχανικός εξοπλισμός 
δεν έχει αγοραστεί,  καθώς 
μετά την εφαρμογή του ν. 
Καλλικράτη, περιήλθε στην 
αιρετή Περιφέρεια Ηπείρου 
και ο μηχανολογικός εξοπλι-
σμός της πρώην ΔΕΣΕ.
Τέλος, όσον αφορά το Δημό-
σιο Δάσος Θεσπρωτικού, την 
ευθύνη του, όπως και όλα 
τα δημόσια δάση   έχουν τα 
κατά τόπους Δασαρχεία.  

Η Περιφέρεια με το Δήμο Ζη-
ρού έχει υπογράψει διαβαθ-
μιδική σύμβαση για διάθεση 
δασολόγου, προκειμένου να 
επιβλέπει τα έργα πυροπρο-
στασίας και δεν έχει περαιτέ-
ρω ανάμειξη στην υλοποίηση 
ή τη φύλαξη του συγκεκρι-
μένου δάσους. 

Πέρα από τις «καταγγελτι-
κές» αναφορές της «Λαϊκής 
Συσπείρωσης» κατά της 
κερδοφορίας, των ιδιωτικών 
συμφερόντων κλπ., περίμενα  
και μια σαφή καταδίκη των 
εμπρηστών που καίνε δάση 
και περιουσίες.  
Η σιωπή σε τέτοιες περιπτώ-
σεις μπορεί να χαρακτηριστεί 
και ως ανοχή… 
Δεν πιστεύω ότι αυτή είναι 
η πρόθεση της παράταξης, 
αλλά καλά θα είναι να ακου-
στεί και από αυτή,  η σαφής 
καταδίκη τέτοιων απαράδε-
κτων πράξεων, που πλήτ-
τουν το κοινωνικό σύνολο, 
πολύ περισσότερο από ο, τι 

στιγα» αυτή δεν εξαιρείται 
η Ήπειρος, στην οποία επί-
σης καταγράφονται τέτοιες 
εγκληματικές πράξεις, ορι-
σμένες μάλιστα τις τελευταί-
ες ημέρες. Ευτυχώς όμως τις 
προλάβαμε μαζί με την Πυ-
ροσβεστική και δεν ζήσαμε 
καταστάσεις όπως αυτές που 
ζει η υπόλοιπη χώρα. 
Η άμεση δράση και η απο-
τελεσματικότητα δεν είναι 
τυχαία. Είναι αποτέλεσμα 
της οργανωμένης δουλειάς 

που γίνεται σε βάθος χρόνου 
στην Ήπειρο, με τα μέσα που 
διαθέτουμε, τα νέα που προ-
στίθενται- όπως τα πυροσβε-
στικά αεροσκάφη- αλλά και 
την ενεργοποίηση  πολιτών.  
Πρόκειται για τους εθελο-
ντές, (όπως π.χ.  η ΛΕΚ Πρέ-
βεζας στην πρόσφατη πυρ-
καγιά στο Δρυόφυτο)   που 
δεν περιορίζονται στην κρι-
τική εκ του μακρόθεν, αλλά 
σπεύδουν στα «μέτωπα» 
των φυσικών καταστροφών 

για να παράσχουν κάθε εί-
δους βοήθεια. 
Το ζητούμενο για τον πολίτη 
δεν είναι με πιο μηχανισμό 
σβήνουν οι φωτιές, αλλά το 
να σβήνουν. Κι αυτό στην 
Ήπειρο τα τελευταία είκοσι 
τουλάχιστον χρόνια το έχου-
με πετύχει σε πολύ καλό 
βαθμό.  
Βεβαίως στο έργο της κατά-
σβεσης χρησιμοποιούνται και  
ιδιώτες. Όπως χρησιμοποι-
ούνται ιδιώτες σε κάθε φυ-

σική καταστροφή. Οι ιδιώτες 
είναι μέρος των τοπικών κοι-
νωνιών, στις ίδιες κοινωνίες 
ζουν,  οι δικές τους ζωές και 
οι δικές τους περιουσίες κιν-
δυνεύουν. 
Στην Ήπειρο έχουμε κάθε 
λόγο να είμαστε ικανοποιη-
μένοι από τον τρόπο με τον 
οποίο έως σήμερα λειτουρ-
γούμε. Ελπίζουμε το ίδιο να 
συνεχιστεί και στο επόμενο 
διάστημα της αντιπυρικής 
περιόδου. 

Σπύρος Ριζόπουλος: Ολιστικό σχέδιο 
πρόσβασης και ανάπτυξης στο Πέτα  Άρτας

Στην Άρτα και συγκεκριμέ-
να στο τοπικό διαμέρισμα 
Πέτα του  Δήμου Νικολάου 
Σκουφά συνέχισε το οδοι-

πορικό του ο Σπύρος Ριζόπουλος.

Ο επικεφαλής των Οριζόντων Ηπείρου 
είχε δίπλα του τους υποψήφιους περι-
φερειακούς συμβούλους  με την παρά-
ταξη του  Βάσω Σχισμένου , Δημήτρη 
Βασιλάκη και  Αποστόλη  Νταβλαντάνη.

Οι υποψήφιοι της Π.Ε. Άρτας έδωσαν 
στον κύριο Ριζόπουλο μια σαφή εικόνα 
για τα θέματα και τα προβλήματα που 
αντιμετωπίζει η περιοχή.

Μετά το 2019, οι Ορίζοντες Ηπείρου 
επαναφέρουν το σχέδιο ανάπτυξης 
ενός ολοκληρωμένου οδικού δικτύου 
ούτως ώστε να υπάρξει η δυνατότητα 
περιήγησης της τεχνητής λίμνης του 
Πέτα.  Όπως αναφέρεται στο βίντεο , 
το συγκεκριμένο γεγονός θα δημιουρ-

γήσει συνθήκες ήπιας ανάπτυξης,  προ-
σέλκυσης τουριστών και οικονομικής 
μεγέθυνσης.

Τέλος, ο κύριος Ριζόπουλος τονίζει πως 
με την υλοποίηση υποδομών βάσει ενός 
ολοκληρωμένου προγράμματος και όχι 
τυχαίες παρεμβάσεις εδώ κι εκεί θα δη-
μιουργηθεί το κατάλληλο πλαίσιο για 
οικονομική ανάπτυξη, νέες θέσεις εργα-
σίας και αντιμετώπιση του δημογραφι-
κού.
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Στο Αστικό και στο Υπεραστικό ΚΤΕΛ ο Χριστόφορος Σιαφάκας
 Τα ζητήματα που απασχολούν 
το Αστικό και Υπεραστικό ΚΤΕΛ 
Άρτας συζήτησε ο κ. Σιαφάκας 
Χριστόφορος συνοδευόμενος 
από συνεργάτες του και υπο-
ψήφιους δημοτικούς συμβού-
λους σε συνάντηση που πραγ-
ματοποίησε με τους προέδρους 
αυτών  κ. Κωνσταντίνο Σακκά 
και  κ. Μήτσιο Νεκτάριο αντί-
στοιχα, καθώς και με  εκπρο-
σώπους του Δ.Σ. των δύο εται-
ριών.
     Όπως επισήμανε ο κ. Σιαφά-
κας «το Αστικό και Υπεραστικό 
ΚΤΕΛ Άρτας είναι σημαντικοί κοι-
νωνικοί εταίροι του Δήμου και μόνο 
με  αγαστή συνεργασία από την 
πλευρά μας ως νέα δημοτική αρχή,  
μπορούν να δοθούν λύσεις με στό-
χο την καλύτερη εξυπηρέτηση  των 
πολιτών. Υποσχέθηκε επίσης  την 
όποια παροχή βοήθειας από την 
πλευρά  του Δήμου προς τους δύο 
φορείς για την εύρυθμη λειτουργία 
τους. Τέλος  ενημερώθηκε για την 
ανακατασκευή του Υπεραστικού 
ΚΤΕΛ,  κάτι που φυσικά θα βοηθή-
σει και σε καλύτερες παροχές προς 

Θα συνεχίσουμε την επικοινω-
νία και τις επαφές μας με όλους, 
ακούγοντας με προσοχή τα προ-
βλήματα,  επαφές που αποτελούν 
το ¨οξυγόνο¨ για τη δημοτική μας 
αρχή!»

το επιβατικό κοινό και θα αναβαθ-
μίσει την πόλη μας.  
       Η εξυπηρέτηση του κοινού 
με μίνι μπας σε μόνιμη βάση, πόσο 
δε μάλλον σε ημέρες εκδηλώσεων 
και εορτών, η διαβούλευση και η 
σύμφωνη γνώμη των δύο φορέων 
πριν από οποιαδήποτε κυκλοφορι-

ακή αλλαγή μικρή ή μεγάλη, ο ση-
μαντικός ρόλος και των δύο στην 
μετακίνηση σε όλα τα δρώμενα 
του Δήμου, στην προβολή, αλλά 
και στην ασφάλεια, ζητήματα που 
σχετίζονται με υφιστάμενες, αλλά 
και νέες γραμμές συγκοινωνίας, 
η δημιουργία  χώρου στάθμευ-

σης  του Αστικού και Υπεραστικού 
ΚΤΕΛ Άρτας,  είναι κάποια από τα 
θέματα για τα οποία δεσμευόμαστε 
από την πλευρά μας. Οφείλουμε να 
σταθούμε αρωγοί και συμπαραστά-
τες σε οποιαδήποτε προσπάθεια γί-
νεται από την πλευρά και των δύο 
Φορέων.

Αξιότιμε Πρόεδρε του Δημοτικού Συμβουλίου Αρταίων κε Τράμπα.

Αγαπημένε φίλε Κώστα. Προτού προχωρήσω στο κυρίως θέμα της 
επιστολής που κρατάς τώρα στα χέρια σου, επίτρεψέ μου να ανα-
φερθώ προσωπικά σε σένα, μιας και μαζί συμπορευόμαστε 13 και 
πλέον χρόνια, υπηρετώντας αξίες και ιδανικά της Τοπικής Αυτοδι-
οίκησης. 

Από το 2010 και μέχρι αυτή τη στιγμή, έχουμε κληθεί να συναποφα-
σίσουμε και να πάρουμε θέσεις σε πάμπολλα ζητήματα, παίρνοντας 
τις περισσότερες φορές αποφάσεις που είχαν μοναδικό γνώμονα – 
όχι την προσωπική μας προβολή – αλλά την αγάπη στην ιδιαίτερή 
μας πατρίδα. Μοιραστήκαμε ανησυχίες, προβληματισμούς έχοντας 
πάντοτε στο επίκεντρο ΜΟΝΟ το καλό της περιοχής μας και τους 
ανθρώπους που πίστεψαν σε μας για να τους εκπροσωπήσουμε. 

Είμαστε και οι δύο άνθρωποι επαγγελματίες,  ο καθένας στον δικό 
του παραγωγικό τομέα, άνθρωποι που η συναναστροφή ανάμεσα 
σε ανθρώπους αποτελεί ευχαρίστηση αλλά και μέγιστη ευθύνη όταν 
καλούμαστε τόσα χρόνια να τιμήσουμε την εμπιστοσύνη αυτή προς 

Στο πλαίσιο των επαφών του με 
φορείς του τόπου μας, ο υπο-
ψήφιος Δήμαρχος Αρταίων κ. 
Σιαφάκας Χριστόφορος συνο-
δευόμενος από συνεργάτες του 
και υποψήφιους δημοτικούς 
συμβούλους, πραγματοποίησε 
επίσκεψη στα γραφεία της Πρω-
τοβάθμιας και Δευτεροβάθμιας 
εκπαίδευσης, όπου συναντήθηκε 
με τις διευθύντριες κ.  Χαμπηλο-
μάτη Παρασκευή και κ. Βασιλείου 
Κλεοπάτρα, σχολικούς συμβού-
λους, τους προϊσταμένους και το 
προσωπικό αυτών. Επισκέφτη-
κε επίσης τα Δ.Ι.Ε.Κ. Άρτας και 
συνομίλησε με τον αναπληρωτή 
διευθυντή κ. Δημήτρη Σμηξιώτη.
Η συνάντηση πραγματοποιήθηκε 
σε θετικό κλίμα αμοιβαίας εμπι-
στοσύνης και κατανόησης. Συζη-
τήθηκαν προβλήματα μείζονος 
σημασίας που απασχολούν την 

Επαφές του Χριστόφορου Σιαφάκα με την Πρωτοβάθμια 
Εκπαίδευση Άρτας, τη Δευτεροβάθμια και τα Δ.ΙΕΚ

Σιαφάκας και δεσμεύτηκε, όπως 
επίσης και για τη στήριξη στις 
όποιες πρωτοβουλίες αφορούν 
τις νέες ειδικότητες στο Δημόσιο 
ΙΕΚ με σκοπό την επαγγελματική 
αποκατάσταση των νέων μας.  
«Η επένδυση στην παιδεία, η 
επένδυση στη γνώση, είναι η σί-
γουρη οδός για πρόοδο και ευ-
ημερία.  Ως νέα Δημοτική αρχή 
δεσμευόμαστε για εύρεση θε-
τικών και βιώσιμων πρακτικών 
μέσα από μια αγαστή συνεργασία 
με τους αρμόδιους φορείς της 
εκπαίδευσης του τόπου μας. Θέ-
λουμε μια εκπαίδευση υψηλών 
προσδοκιών και απαιτήσεων, θέ-
λουμε την αναβάθμιση των σχο-
λείων μας αλλά και να αναδειχθεί 
ο σημαντικός κοινωνικός ρόλος 
που επιτελούν οι εκπαιδευτικοί 
μας», ανέφερε χαρακτηριστικά ο 
κ. Σιαφάκας.   

Χριστόφορος Σιαφάκας: «Θα δρομολογήσουμε ένα 
καινούργιο πλαίσιο στις σχέσεις πολυτέκνων και Δήμου»

Επίσκεψη στα γραφεία 
της ένωσης πολυτέκνων 
Άρτας «Η Αγία Θεοδώ-
ρα» πραγματοποίησε ο 

επικεφαλής του συνδυασμού 
Άρτα Υπεύθυνα Μαζί κ. Σιαφά-
κας.
Στη συνάντηση με τον πρόε-
δρο κ. Κομπογιάννη Παναγιώ-
τη, τον αντιπρόεδρο κ. Μπούκα 
Λάμπρο, καθώς και τα μέλη του 
Δ.Σ. τέθηκαν τα προβλήματα 
που απασχολούν τις πολύτε-
κνες οικογένειες και άπτονται 
των αρμοδιοτήτων του Δήμου.
Ο κ. Σιαφάκας έδωσε τη δια-
βεβαίωση για την προσωπική 
του προσπάθεια, αλλά και τη 
συμπαράστασή του εμπράκτως 
προς το σύλλογο μέσα από μία 

κοινωνική πολιτική, δρομολο-
γώντας έτσι ένα καινούργιο 
πλαίσιο στις σχέσεις πολυτέ-
κνων και Δήμου, με σκοπό την 
άμβλυνση των προβλημάτων 
που έχουν οι πολύτεκνες οικο-
γένειες.
«Είναι εκείνοι που χωρίς να 
πτοούνται από την οικονομική 
κρίση και κόντρα σε όλες τις 
αντιξοότητες που αντιμετωπί-
ζουν, συνεχίζουν αγόγγυστα 
να δίνουν τη μάχη της δημο-
γραφικής ανάτασης της χώρας 
μας με ζηλευτή αξιοπρέπεια και 
περίσσεια περηφάνεια. Στην 
προσπάθειά τους αυτή, κατέ-
ληξε ο κ. Σιαφάκας, οφείλουμε 
να σταθούμε αρωγοί και συ-
μπαραστάτες».

εκπαιδευτική κοινότητα, όπως η 
στέγαση του ΕΝ.Ε.Ε.ΓΥ.-Λ. ΕΝΙ-

ΑΙΟΥ  ΕΙΔΙΚΟΥ ΕΠΑΓΓΕΛΜΑΤΙ-
ΚΟΥ ΓΥΜΝΑΣΙΟΥ- ΛΥΚΕΙΟΥ ΑΡ-

ΤΑΣ  και του Μουσικού Σχολείου , 
για την επίλυση των οποίων  ο κ. 
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Με τους καλύτερους 
οιωνούς σε μια εκ-
δήλωση με έντονα 
στοιχεία αναπτυξια-

κού οράματος για την επόμενη 
ημέρα και εμβληματικών έρ-
γων που έχουν ήδη υλοποιηθεί 
και υλοποιούνται, πραγματο-
ποιήθηκε ο απολογισμός πε-
πραγμένων των εννέα χρόνων 
διοίκησης «2014 – 2023», της 
Δημοτικής Αρχής, στο Θερινό 
Κινηματογράφο «Ορφέα».

Τον συντονισμό της εκδήλωσης 
ανέλαβε, η Γενική Γραμματέας 
του Δήμου Εύη Βασιλάκη,  ανα-
φέροντας σε αδρές και συνοπτικές 
γραμμές τα πολλά, σημαντικά και 
οραματικά που έχει κάνει αυτή η 
διοίκηση: «Μικρά και καθημερινά, 
που όλα μαζί αθροιζόμενα δημιουρ-
γούν το ψηφιδωτό της Άρτας στη 
Νέα της Εποχή».

Για την ομάδα διοίκησης:

Ενώ για την ομάδα διοίκησης ανέ-
φερε χαρακτηριστικά: «Βλέπω απέ-
ναντι μου ανθρώπους με τους οποί-
ους έχουμε διανύσει χιλιόμετρα 
δουλειάς αλλά και ανθρώπους, νε-
ότερα στελέχη, που τώρα ξεκινούν 
την διαδρομή τους στα κοινά πράγ-
ματα του Δήμου μας. Τους ευχα-
ριστώ όλους μέσα από την καρδιά 
μου. Χωρίς αυτή την ομάδα, χωρίς 
αυτόν τον Φοίνικα που αναγεννά-
τε από τις φλόγες του πιο δυνατός 
κάθε φορά, χωρίς το ανθρώπινο 
δυναμικό του Δήμου, πολλά απ’ 
όσα είναι σήμερα πραγματικότητα 
δεν θα είχαν γίνει».

Απολογισμός:

Ο Δήμαρχος Αρταίων Χρήστος 
Τσιρογιάννης προχώρησε σε μια 
ομιλία με έντονο συναισθηματικό 
χαρακτήρα στην οποία δεν έλειψαν 
οι προσωπικές αναφορές για τον 
τρόπο που αντιμετώπισε τις κατα-
στάσεις όλα αυτά τα χρόνια. Όπως 
είπε: «έμαθα ότι το να είσαι εργα-
τικός δεν αρκεί. Πρέπει να είσαι και 
υπομονετικός. Γιατί από την ώρα 
που κάτι μπαίνει στο γραφείο της 
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Απολογισμός εννέα χρόνων θητείας 
από την Δημοτική Αρχή Δήμου Αρταίων

όνειρα των παιδιών και τις θυσίες 
των γονιών».

Ποια ήταν η Άρτα πριν από 9 χρό-
νια:

«Πριν από εννέα χρόνια, όταν η 
Δημοτική μας Αρχή παρέλαβε την 
διοίκηση του Δήμου, παραλάβαμε 
μια πόλη με προβλήματα, όπου η 
διοίκηση του Δήμου δεν σήμαινε 
επίλυσή τους αλλά διαχείρισή τους. 
Στα χρόνια που πέρασαν αποδείξα-
με ότι είμαστε εδώ για να δίνουμε 
λύσεις και να φτιάχνουμε υποδο-
μές. Έτσι κάναμε τους κυκλικούς 
κόμβους, έτσι αναστήσαμε τις πο-
λιτιστικές υποδομές μας, έτσι φτιά-
ξαμε έναν ολόκληρο στόλο καθαρι-
ότητας και μηχανημάτων και έτσι 
καταφέραμε να φτιάξουμε δρόμους 
που αντιστοιχούν στους δρόμους 
μιας σύγχρονης πόλης».

Η αυτοκριτική:

Δεν παρέλειψε όμως να κάνει και 
αυτοκριτική, λέγοντας πως: «Η νέα 
κουλτούρα που έχουμε δημιουργή-
σει δεν σημαίνει ότι έχουμε λύσει 
όλα τα προβλήματα. Σημαίνει ότι οι 
δυνατότητες μας είναι μεγαλύτερες 
από τα προβλήματα. Ακριβώς όπως 
είναι και το πείσμα να τα επιλύσου-
με».

Η βραδιά έκλεισε με ένα δυνατό 
χειροκρότημα από τους παρευρι-
σκόμενους και με τη γενική πεποί-
θηση ότι η Δημοτική Αρχή όχι μόνο 
έχει θέσει τις βάσεις για την Άρτα 
της νέας εποχής, αλλά για μια Άρτα 
που είναι πλέον ένας τόπος επιλο-
γής για να ζει κάποιος. «Είμαστε η 
γενιά που αλλάξαμε τις δυνατότη-
τες της Άρτας και αυτό θα συνε-
χιστεί στα χρόνια που έρχονται», 
όπως σημειώθηκε χαρακτηριστικά.

τεχνικής υπηρεσίας για να βγει με 
χρηματοδότηση θέλει κατά μέσο 
όρο 4 με 5 χρόνια. Γι’ αυτό τα 115 
εκατομμύρια ευρώ που έχουμε 
κερδίσει σε χρηματοδοτήσεις από 
ευρωπαϊκά και εθνικά προγράμμα-
τα είναι μεγάλο ποσό».

Σε άλλο σημείο της ομιλίας του 
αναφέρθηκε στις αναπάντεχες δυ-
σκολίες που καλείται να αντιμετω-
πίσει ένας Δήμαρχος  -κάνοντας 
αναφορά στην ενεργειακή και οι-
κονομική κρίση, στην πανδημία, – 
σκιαγραφώντας με τον τρόπο αυτό 
τα προσόντα που πρέπει να έχει 
ένας Δήμαρχος: ικανός, ετοιμο-
πόλεμος, έτοιμος να σπάσει αυγά. 
Ένας Δήμαρχος που δημιουργεί νέ-

ους δρόμους με θάρρος χωρίς να 
φοβάται το πολιτικό κόστος όταν 
αυτό είναι για το δημόσιο καλό. 
«Οι εποχές των yesmen είναι για 
τον ελληνικό κινηματογράφο, όχι 
όταν πρέπει να πας στο Υπουργείο 
και να διεκδικήσεις χρήματα από το 
Ταμείο Ανάπτυξης», δήλωσε χαρα-
κτηριστικά.

Τέλος αναφέρθηκε στο πως οι επι-
λογές και οι προτεραιότητες που 
θέτει μια Δημοτική Αρχή, καταφέρ-
νει να δημιουργήσει έναν νέο τρό-
πο προσέγγισης των πραγμάτων 
για το σύνολο της κοινωνίας, μαζί 
με την κοινωνία. Όπως σημείωσε ο 
Χρήστος Τσιρογιάννης: «Πιστεύω 
πραγματικά, πως στα χρόνια που 

πέρασαν εμείς οι Αρτινοί έχουμε 
αλλάξει τον τρόπο που βλέπουμε 
τον εαυτό μας και τις δυνατότητές 
μας. Και είναι απολύτως λογικό. 
Μια πόλη που έχει αθλητικές υπο-
δομές που μπορούν να φιλοξενή-
σει πανελλήνιους αγώνες πολλές 
φορές και σε πολλά διαφορετικά 
αθλήματα, είναι μια πόλη σύγχρονη 
και μεγάλη που δεν τις λείπει τίπο-
τα. Μια πόλη που έχει επενδύσει σε 
εφαρμογές ηλεκτρονικής διακυβέρ-
νησης, είναι μια πόλη που μπορεί 
να κοιτάει το μέλλον στα μάτια. Και 
μπορεί να το κοιτάει στα μάτια για-
τί έχει βρεφονηπιακούς σταθμούς, 
νηπιαγωγεία, σχολεία, μουσικό 
σχολείο και ειδικό σχολείο με υπο-
δομές που σέβονται πραγματικά τα 

Χρ. 
Τσιρογιάννης: 

«Σημαντικό 
και Μετρήσιμο 
Έργο για τους 
Δημότες μας».

3ο Αντάμωμα Ετεροδημοτών την Τετάρτη 9 
Αυγούστου στην πλατεία της Δαφνωτής

Για άλλη μια 
χρονιά, η Άρτα 
ε τ ο ι μ ά ζ ε τ α ι 
να υποδεχθεί 

και «επισήμως» τους 
ετεροδημότες της 
με το 3ο Αντάμωμα 
Ετεροδημοτών. Το 
«Αντάμωμα» είναι μια 
πρωτοβουλία της Δη-

μοτικής Αρχής, που 
υπό την αιγίδα της 
Πανηπειρωτικής Συνο-
μοσπονδίας Ελλάδας 
ενδυναμώνει τον ρόλο 
των ετεροδημοτών 
μας στα τοπικά πράγ-
ματα.
Η φετινή εκδήλωση, θα 
πραγματοποιηθεί την Τε-

τάρτη 9 Αυγούστου, στην 
πλατεία της Δαφνωτής 
στις 20:30.
Με προσκεκλημένους 
όλους τους Συλλόγους 
Αρτινών ανά την Ελλάδα 
και φυσικά τους συμπολί-
τες μας, το 3ο Αντάμωμα 
θα είναι γεμάτο χορό και 
τραγούδι, επιβεβαιώνο-

ντας την πρωτοβουλία 
της Δημοτικής Αρχής να 
αφιερώσει στο ημερολό-
γιο των μονίμων πολιτι-
στικών εκδηλώσεων του 
Δήμου Αρταίων μια γιορ-
τή για όσους ζουν μακριά 
από την αγαπημένη μας 
Άρτα.



SOLAR CARE SOLUTIONSSOLAR CARE SOLUTIONS
ΣΥΝΤΗΡΗΣΗ ΦΩΤΟΒΟΛΤΑΪΚΩΝΣΥΝΤΗΡΗΣΗ ΦΩΤΟΒΟΛΤΑΪΚΩΝ

Προστατεύστε την επένδυσή σας στα οικιακά, αγροτικά και 
επαγγελματικά φωτοβολταϊκά συστήματα

ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΗ ΟΔΟΣ 45- ΑΡΤΑ - 6986668241
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Ένα ακόμη έργο που σχε-
δίασε, μελέτησε, ενέ-
ταξε και εξασφάλισε 

χρηματοδότηση σε σύντομο 
χρονικό διάστημα η Δημοτική 
Αρχή, ξεκινά, μετά και την υπο-
γραφή της σχετικής σύμβασης 
από τον Δήμαρχο Αρταίων Χρή-
στο Τσιρογιάννη και τον ανάδο-
χο του έργου.

Η υπογραφή έγινε υπό το βλέμμα 
του Αντιδημάρχου Τεχνικών Έρ-
γων Σωτήρη Χρηστούλη και των 
Προέδρων των Κοινοτήτων Φιλο-
θέης Βασίλη Τζώρα και Χαλκιάδων 
Απόστολο Βασιλάκο. Παρούσα στην 
υπογραφή και η Διευθύντρια των 
Τεχνικών Υπηρεσιών του Δήμου, 
κα. Σοφία Γρύλλια.

Το έργο, μετά από ενέργειες της 
Δημοτικής Αρχής, κέρδισε χρηματο-
δότηση από το Ταμείο Ανάκαμψης 
ύψους 2,1 εκ. ευρώ.

Έτσι η Φιλοθέη θα αποκτήσει ένα 
κυκλικό κόμβο, χωρίς φανάρια, με 

νέο δίκτυο ηλεκτροφωτισμού led, 
νέο ασφαλτοτάπητα, φυτεύσεις και 
διευθέτηση ομβρίων με σύνδεση 
στο υφιστάμενο δίκτυο.

Ξεκινά και στην Φιλοθέη 
νέος Κυκλικός Κόμβος

Χρ. Τσιρογιάννης: Ένα κρίσιμο έργο για την 
ασφάλεια και την ανάπτυξη της Φιλοθέης

Άλλη μια παραλαβή κάδων απορ-
ριμμάτων στο Δήμο Αρταίων

Νέους κάδους απορριμμά-
των απέκτησαν οι γειτο-
νιές της Άνω Πόλης, ενώ 

σταδιακά θα τοποθετηθούν σε 
όλο το εύρος του Δήμου. Τα 
συνεργεία του Δήμου τοποθε-
τούν τους νέους κάδους αντι-
καθιστώντας αρκετούς από 
τους παλιούς, «ταλαιπωρημέ-
νους» που έχουν ολοκληρώσει 
τον κύκλο της ζωής τους.
Ταυτόχρονα, τα συνεργεία του 
Δήμου συνεχίζουν να τοποθετούν 
όπου χρειάζεται επιδαπέδια κα-
λαθάκια, αλλά και ανακύκλωσης 

(μπλε), διαμορφώνοντας σταδιακά 
ένα σύγχρονο δίκτυο καθαριότη-
τας.
«Η ανανέωση του αστικού εξοπλι-
σμού και ο εκσυγχρονισμός της 
υπηρεσίας καθαριότητας με νέα 
οχήματα αποτελούν βασικές προ-
τεραιότητες της Δημοτικής μας Αρ-
χής. Οι δράσεις που υλοποιούνται 
καθημερινά, αφήνουν το θετικό 
τους αποτύπωμα στον Δήμο μας. 
Φυσικά ζητάμε και τη συνδρομή 
των δημοτών μας», ανέφερε ο 
Αντιδήμαρχος Καθαριότητας Γιώρ-
γος Μπουκουβάλας.

Επαγρύπνηση και καθαρισμοί 
από το Δήμο Αρταίων

Συνεχίζεται με εντα-
τικούς ρυθμούς από 
τη Διεύθυνση Πρασί-
νου, το Τμήμα Πολι-
τικής Προστασίας του 

Δήμου Αρταίων αλλά και από 
ιδιώτες – εργολάβους με τους 
οποίους ο Δήμος έχει συνάψει 
σχετική σύμβαση, η αποψίλω-
ση, ο καθαρισμός μεγάλων χώ-
ρων πρασίνου από ξερά χόρτα 
και σκουπίδια και η δημιουργία 
αντιπυρικών ζωνών.

Ειδικότερα τις τελευταίες ημέ-
ρες, βρίσκονται σε εξέλιξη ερ-
γασίες καθαρισμού στο Λόφο 
Περάνθης οι οποίες θα διαρκέ-
σουν καθ’ όλη τη διάρκεια της 
αντιπυρικής περιόδου.

Όπως τονίζει ο Αντιδήμαρχος 
Πολιτικής Προστασίας Παντε-
λής Κωλέτσος κάνοντας αυτο-
ψία στην Περάνθη: «Οι υπηρε-
σίες του Δήμου σε καθημερινή 
βάση είναι σε εγρήγορση, ειδι-

κά τώρα που έχουμε αντιπυρι-
κή περίοδο. Ευχαριστώ όλους 
τους εργαζόμενους και ζητάμε 
από τους πολίτες να είναι ιδιαί-
τερα προσεχτικοί. Να φυλάμε 
όλοι το δάσος μας».



16
ΑΠΟΨΗ:.ΤΕΤΑΡΤΗ 09 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2023 -ΑΡ.ΦΥΛΛΟΥ 121 www.apopsi-press.gr

Πάει και η πρώτη 
εβδομάδα του 
Αυγούστου. Το 
καλοκαίρι πάει 

στα τελειώματά του. Αν 
και οι περισσότεροι τώρα 
κάνουν διακοπές μιας και 
το έθιμο των αδειών καλά 
κρατεί. Όλοι μας έχου-
με τον Αύγουστο μήνα 
ξεκούρασης εκτός από 
τα Φροντιστήρια που σε 
πολλές πόλεις κάνουν 
την θερινή προετοιμασία 
τώρα. 
Τα νέα παιδιά τώρα είναι στα 
νησιά για σεζόν, ξεκούραση 
και νέες εμπειρίες. 
Γενικά το φετινό είναι ένα 
ωραίο καλοκαίρι. Θα πετα-
χτεί κάποιος και θα πει χρι-
στιανέ μου είχαμε τόσες φω-
τιές τι μας λες τώρα. Θα τους 
πω ευθαρσώς τις φωτιές 
τελικά είναι κάποιοι που τις 
βάζουν για να πολεμήσουν 
κάποιους, φυσικά μιλάω 
για την πολιτική σκοπιά και 
μερικοί να δημιουργήσουν 
τουριστική αδυναμία στην 
χώρα. Θα πω όμως και την 
επιστημονική λύση που φαί-
νεται ότι φέτος αυτό το φαι-
νόμενο προκάλεσε μεγάλα 
προβλήματα. Ο συνδυασμός 
υψηλών θερμοκρασιών και 
δυνατών ανέμων στα νησιά 
και στα ορεινά. Τελικά είναι 
φαινόμενο παγκόσμιο και 
παντού κλαίγονται λιγότερο 
από ότι στην πατρίδα μας. 
Θα σας παρουσιάσω στοιχεία 
από site κύρους και επαγγελ-
ματικά δίπλα στον τουρισμό.  
Στα site διαβάζω. 
Χρονιά ρεκόρ για τον του-
ρισμό το 2023 αναφέρει το 
ΕΕΑ. Τα φετινά έσοδα από 
τον τουρισμό θα ξεπεράσουν 
και αυτά του 2019, εκτιμά η 
Eurobank. Χρονιά ορόσημο 
θα είναι το 2023 για τον ελ-
ληνικό τουρισμό που σε επί-
πεδο εσόδων θα ξεπεράσει 
ακόμη και το εμβληματικό 
2019, όπου κατεγράφησαν 
σημαντικά ρεκόρ. Αυτό εκτι-
μά η Eurobank σε ανάλυσή 
της, υποστηρίζοντας ότι τα 
φετινά έσοδα θα φτάσουν 
κοντά στα 22 δισ.ευρώ και 
θα ξεπεράσουν κατά 20% 
αυτά του 2019.
Αυτά είναι προφανώς θετι-
κά νέα για τη «βαριά» βιο-
μηχανία της χώρας που θα 
συμβάλλει αποφασιστικά και 
φέτος στα δημόσια έσοδα 
και στην ελληνική οικονομία. 
Παραμένουν, όμως, οι δια-
χρονικές αδυναμίες στον εγ-
χώριο τουρισμό, που  αφο-
ρούν κυρίως τα ποιοτικά και 
όχι τα ποσοτικά χαρακτηρι-
στικά του. Όπως αναφέρουν 
οι αναλυτές της Eurobank, 
δεν έχει καταφέρει να στρα-
φεί σε ένα υπόδειγμα, με 
λιγότερους επισκέπτες που 
θα ξοδεύουν περισσότερα 
σε κάθε ταξίδι, ενώ δεν έχει 
πετύχει να επιμηκύνει την 
τουριστική περίοδο, κάτι που 

αποτελεί διακαή πόθο εδώ 
και χρόνια.
Αναφορές τώρα από το site 
insete.gr
Στατιστικό Δελτίο – Ιούλιος 
2023: Διεθνείς αφίξεις στα 
κυριότερα αεροδρόμια. Την 
περίοδο Ιανουαρίου-Ιουνί-
ου 2023, καταγράφηκαν 8,9 
εκατ. διεθνείς αεροπορικές 
αφίξεις, ξεπερνώντας τα επί-
πεδα του Ιανουαρίου-Ιου-
νίου 2022, παρουσιάζοντας 
αύξηση κατά +21,4%/+1,6 
εκατ. αφίξεις.
Στατιστικό Δελτίο – Ιούλιος 
2023 
Αφίξεις εσωτερικού στα κυρι-
ότερα αεροδρόμια
Την περίοδο Ιανουαρίου-Ι-
ουνίου 2023, καταγράφηκαν 
3,9 εκατ. αεροπορικές αφί-
ξεις έναντι 3,1 εκατ. της πε-
ριόδου Ιανουαρίου-Ιουνίου 
2022, παρουσιάζοντας αύξη-
ση κατά +26,1%/+799 χιλ. 
αφίξεις. Ειδικότερα τον Ια-
νουάριο καταγράφηκαν 468 
χιλ. αφίξεις παρουσιάζοντας 
αύξηση κατά +56,6%/+169 
χιλιάδες επιβάτες. Τον Φε-
βρουάριο καταγράφηκαν 451 
χιλ. αφίξεις παρουσιάζοντας 
αύξηση κατά +37,7%/+124 
χιλ. ενώ το Μάρτιο οι αε-
ροπορικές αφίξεις διαμορ-
φώθηκαν σε 534 χιλ. και η 
αύξηση διαμορφώθηκε σε 
+30,5%/+125 χιλιάδες.
Oδικές αφίξεις.
Στατιστικό Δελτίο – Ιούλιος 
2023 : Την περίοδο Ιανου-
αρίου-Ιουνίου 2023 κατα-
γράφηκαν 3,6 εκατ. διεθνείς 
οδικές αφίξεις, έναντι 2,4 
εκατ. της περιόδου Ιανου-
αρίου- Ιουνίου 2022, πα-
ρουσιάζοντας αύξηση κατά 
+49,7%/+1,2 εκατ. οδικές 
αφίξεις.

Την περίοδο Ιανουαρίου-Μα-
ΐου 2023, η εισερχόμενη τα-
ξιδιωτική κίνηση αυξήθηκε 
κατά +32,9% και διαμορ-
φώθηκε σε 5.760 χιλ. τα-
ξιδιώτες, έναντι 4.334 χιλ. 
ταξιδιωτών την αντίστοιχη 
περίοδο του 2022. Κατά την 
επισκοπούμενη περίοδο, η 
ταξιδιωτική κίνηση από τις 
χώρες της ΕΕ-27 διαμορφώ-
θηκε σε 3.200 χιλ. ταξιδιώ-
τες, παρουσιάζοντας άνοδο 
κατά +26,6% σε σύγκριση 
με την αντίστοιχη περίοδο 
του 2022, ενώ η ταξιδιωτική 
κίνηση από τις χώρες εκτός 
της ΕΕ-27 αυξήθηκε κατά 
+41,7% και διαμορφώθηκε 
σε 2.559 χιλ. ταξιδιώτες. Η 
ταξιδιωτική κίνηση από τις 
χώρες της ζώνης του ευρώ 
αυξήθηκε κατά +18,6%, ενώ 
η ταξιδιωτική κίνηση από τις 
χώρες της ΕΕ-27 εκτός της 
ζώνης του ευρώ αυξήθηκε 
κατά +54,6%. Ειδικότερα, 
η ταξιδιωτική κίνηση από τη 
Γερμανία παρουσίασε αύξη-
ση κατά +17,9% και διαμορ-
φώθηκε σε 871 χιλ. ταξιδιώ-
τες, ενώ αυτή από τη Γαλλία 

Σημειωματάριο Ιδεών και Απόψεων

αυξήθηκε κατά +31,5% και 
διαμορφώθηκε σε 401 χιλ. 
ταξιδιώτες. Αναφορικά με 
τις χώρες εκτός της ΕΕ-27, 
η ταξιδιωτική κίνηση από το 
Ηνωμένο Βασίλειο αυξήθηκε 
κατά +2,3% και διαμορφώ-
θηκε σε 640 χιλ. ταξιδιώτες 
και αυτή από τις ΗΠΑ κατά 
+83,3% σε 319 χιλ. ταξιδιώ-
τες. Τέλος, η ταξιδιωτική κί-
νηση από τη Ρωσία μειώθηκε 
κατά -33,2% και διαμορφώ-
θηκε σε 7,7 χιλ. ταξιδιώτες.
Να γιατί λέω ένα ωραίο καλο-
καίρι. Ένα καλοκαίρι που αν 
οι μηχανισμοί του κράτους 
ήταν πιο σβέλτοι και πιάνανε 
τους μεγάλους παρανομού-
ντες και τους τσεκούρωναν 
θα ήταν πιο καλός για όλους 
τους Έλληνες πολίτες. Γιατί; 
Σας περιγράφω συζήτηση 
στο μπάνιο. Απάντηση. Ή 
θα υπήρχαν μικρο-αυξήσεις 
στους υπαλλήλους ή θα γί-
νουν περισσότερα έργα. Το 
κράτος τα λεφτά τα μοιράζει. 

Αρκεί να υπάρχουν. Ή στο 
κάτω κάτω θα αποπληρώνει 
τα δάνεια. Τελικά συμφω-
νήσαμε αμέσως. Εγώ να πω 
την αμαρτία μου όσα χρόνια 
ζω και κινούμαι στο εξοχικό 
μου στην Πρέβεζα ποτέ δεν 
έζησα έλεγχο σε καμιά μου 
εξόρμηση. 
Να πούμε λοιπόν άλλο ένα 
καλό καλοκαίρι έχοντας 
όμως στο μυαλό μας αυτούς 
που οι περιουσίες τους κατα-
στράφηκαν. Ναι έχουμε στο 
μυαλό μας και τους τουρί-
στες που χάσανε τις διακο-
πές τους από τις φωτιές. Να 
πούμε και ένα μπράβο στον 
κρατικό μηχανισμό που πά-
λεψε με όλες του τις δυνά-
μεις. Δεν θα ξεχάσουμε και 
όλους τους ξένους που μας 
βοήθησαν και φυσικά τους 
δύο πιλότους που χάσαμε 
στην μάχη της φωτιάς. Αυ-
τές οι δυο ψυχές θα μας μεί-
νουν ζωντανοί στην μνήμη 
μας. 

Θα περιγράψω το ωραίο 
καλοκαίρι με δικά μου στοι-
χεία. Θα πω τι είδα φέτος. 
Περισσότεροι κάνουν μπάνιο 
εκτός οργανωμένων πλαζ με 
την ομπρελούλα τους και ξά-
πλα στην πετσέτα στην άμμο 
κάτω.  Θα πω ότι περισσότε-
ροι τουρίστες μερικές μέρες 
μην πω όλες τρώνε με φαγη-
τό που φτιάχνουν στα κατα-
λύματα που μένουν. Να πω 
πρώτη φορά έκατσα πάνω 
από 10 λεπτά στην ουρά στο 
ταμείο του σούπερ μάρκετ 
στον Μύτικα Πρέβεζας.  Να 
πω αυτό που μου λένε.  Οι 
περιηγήσεις στα γειτονικά 
μέρη καθημερινές και το 
βράδυ στα μπαλκόνια πίνουν 
τα ποτά τους και κουβεντιά-
ζουν. Οι Βαλκάνιοι έχουν τον 
πρώτο λόγο στα μέρη μας 
μιας και την Χαλκιδική την 
χόρτασαν το ίδιο και την 
Πιερία. Ναι κάποιοι κλάδοι 
μπορεί να μείνουν εισπρα-

κτικά πίσω αλλά οι τουρίστες 
πολλοί περισσότεροι. Τέλος 
ας ελπίσουμε να πετύχει το 
κράτος να φτιάξει ελεγκτικό 
μηχανισμό τέτοιο ώστε να 
μπορεί να εισπράττει αυτά 
που του αναλογούν. Κλείνω 
λέγοντας με δυο μήνες του-
ρισμό στα μέρη μας καλο-
περνούν 12 μήνες χλιδάτους.   
Ακούς δε να πληρώνουν 
εφορία χίλια ή δυο χιλιάρικα 
ευρώ και τα παίζεις.  Πάντως 
στην βραδινή βόλτα νομίζεις 
ότι είσαι Μύκονο. Τουρίστες 
φουλ. 
Κλείνω, σας χαιρετώ πάω 
να προλάβω τον μελένιο να 
πάρω νεκταρίνια μιας και τα 
καρπούζια μας βρήκαν όλα 
μάπα φέτος. Ο Έλβις γαυγί-
ζει γιατί νομίζει φεύγω και η 
μέρα είναι δροσερή μιας και 
είμαστε μια μέρα μετά την 
βροχή. Μπάνιο γιοκ σήμερα. 
Μπαλκονάκι μόνο. 
ΛΥΤΡΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ

Ένα ωραίο καλοκαίρι…

Ο Μαθηματικός και Φροντιστής Παναγιώτης Λύτρας γράφει

BYZANTIOBYZANTIO
To cafe Bar των 

μεγάλων στιγμών, μαζί 
σας κάθε μέρα...!



Η Ήπειρος, στο σύνολό 
της, στα τέλη του 19ου 
αρχές 20ου αι. βιώνει μία 
ταραγμένη ιστορική περί-
οδο, με αλλεπάλληλες αλ-
λαγές. Μετά την αναγνώρι-
ση του πρώτου ελληνικού 
κράτους, τα επαναστατικά 
κινήματα εξακολουθούν, 
όπως και οι προσπάθει-
ες για την απελευθέρωση 
και άλλων τμημάτων της. 
Το επιστέγασμα όλων των 
προσπαθειών ήρθε με την 
προσάρτηση της Άρτας 
κατά το έτος 1881. Ωστό-
σο, ο πόλεμος του 1897, 
οι βαλκανικοί πόλεμοι, ο 
Α΄ Παγκόσμιος πόλεμος, η 
μικρασιατική εκστρατεία με 
τις οδυνηρές συνέπειες της 
και εν συνεχεία ο Β΄ Πα-
γκόσμιος πόλεμος δεν επέ-
τρεψαν ούτε στην Ήπειρο 
ούτε στον ευρύτερο ελλα-
δικό χώρο να ειρηνεύσει, 
να ησυχάσει και να αφο-
μοιώσει τα νέα δεδομένα, 
έως και το ήμισυ του 20ου 
αι. Ως συνέπεια των αλλε-
πάλληλων πολεμικών ανα-
μετρήσεων, έστω και εάν 
δεν υπήρξαν, σε κάποιες 
από αυτές, συγκρούσεις 
στα ηπειρώτικα εδάφη, 
ακολουθεί μία αντίστοιχα 
ταραγμένη και ευμετάβλη-
τη πολιτική κατάσταση, 
η οποία συμπαρέσυρε και 
την παράλληλη οικονομική 
κατάσταση.
 Γενικά, η Ήπει-
ρος, μία ορεινή κατά βάση 
περιοχή, με πλούσιο όμως 
ανάγλυφο, καταλαμβάνει 
μία ιδιαίτερη θέση στην 
οικονομική ιστορία της 
βαλκανικής χερσονήσου, 
κυρίως λόγω της στρατη-
γικής σημασίας θέσης της, 
καθώς αποτέλεσε σταυρο-
δρόμι ποικίλων πληθυσμια-
κών, κοινωνικών και επαγ-
γελματικών ομάδων π.χ. 
νομάδες, έμποροι, λόγιοι 
αλλά και λόγω των διαφο-
ρετικών, συχνά αντίθετων, 
οικονομικών αντιλήψεων, 
ακροβατώντας ανάμεσα 
στην αυτάρκεια και την 

Στοιχεία σχετικά με την οικονομία της 
Ηπείρου στα τέλη του 19ου αρχές 20ου αι.

ανταλλαγή, την εθελοντική 
και υποχρεωτική μεταβί-
βαση πλούτου, την προ-
σπάθεια ατομικού κέρδους 
και κοινωνικής πολιτικής. 
Επιπλέον, η περιοχή δια-
θέτει ένα σημαντικό οδικό 
δίκτυο ανταλλαγής εμπο-
ρευμάτων και κυκλοφορίας 
ποικίλων πιστωτικών μέ-
σων, όπου οι οικονομικές 
συναλλαγές πλαισιώνονται 
και από αντίστοιχες πνευ-
ματικές και πολιτιστικές 
ανταλλαγές, στις οποίες 
συμπεριλαμβάνονται και οι 
νεότερες οικονομικές θεω-
ρίες.
 Αναφορικά με την 
οικονομία της Ηπείρου, στα 
τέλη του 19ου αι. και στις 
αρχές του 20ου αι., παρέ-
μενε κατά βάση παραδο-
σιακή, βασιζόμενη, πρωτί-
στως, στη γεωργία και την 
κτηνοτροφία αλλά και στην 
ιχθυοτροφία, την αμπε-
λουργία και το εμπόριο, 
στο οποίο και επιδόθηκαν, 
με εξαιρετική επιτυχία, οι 
Ηπειρώτες σε διαφορετικές 
ιστορικές περιόδους. Ακό-
μη όμως και στους τομείς 
της οικονομίας οι οποίοι 
παρουσιάζουν δραστηριό-
τητα και κάποια ανάπτυξη 
δεν αξιοποιούνται, παρά 
στο ελάχιστο, οι δυνατότη-
τές τους, οδηγώντας έτσι 
την Ήπειρο σε οικονομική 
ένδεια και μαρασμό. Είναι 
χαρακτηριστικό ότι πάρα 
την περιορισμένη καλλιερ-
γήσιμη γη, εάν η γεωργία 
εκσυγχρονιζόταν και ακο-
λουθούσε τις νέες τάσεις 
και πρακτικές θα μπορούσε 
να καλύψει, στο μεγαλύτε-
ρο μέρος τους, τις επισιτι-
στικές ανάγκες των κατοί-
κων. Ωστόσο, οι γεωργικές 
πρακτικές έμεναν προσκολ-

λημένες στις παραδοσιακές 
τεχνικές, ενώ και οι καλλι-
εργημένες εκτάσεις εμφα-
νίζονται ελάχιστες συγκρι-
τικά. Σε αντίστοιχα άσχημη 
θέση βρισκόταν και η αμπε-
λουργία, εμπίπτοντας στα 
γενικά χαρακτηριστικά της 
γεωργίας. Επιπρόσθετα και 
η κτηνοτροφία, νομαδική 
κατά βάση, αλλά και ση-
μαντική πλουτοπαραγωγι-
κή πηγή, με προϊόντα που 
εξάγονταν σε διάφορες 
ευρωπαϊκές χώρες, είχε με-
γάλα περιθώρια βελτίωσης 
και ανάπτυξης. Σημαντικά 
έσοδα εξασφαλίζονταν και 
από την αλιεία, με αρκετές 
μάλιστα εξαγωγές, όπως 
οστρακοειδή, χέλια, αυγο-
τάραχο κ.α. Παράλληλα, 
κατά τη συγκεκριμένη περί-
οδο, καταστρέφεται, λόγω 
της ανεξέλεγκτης και χωρίς 
όρους υλοτομίας,  ο δασι-
κός πλούτος της Ηπείρου. 
Η βιομηχανία εμφανίζεται 
σε εμβρυώδη κατάσταση, 
με τη μορφή της οικιακής 
χειροτεχνίας, ενώ παράγο-
νται, κυρίως, προϊόντα από 
μαλλί ή δέρμα. Σημαντική 
θεωρείται και η κατασκευή 
αντικειμένων από χρυσό και 
ασήμι, η οποία επιχωριάζει 
σε συγκεκριμένες περιοχές 
π.χ. Γιάννινα, Καλαρρύτες. 
Τέλος, καταγράφονται και 
αρκετές εξαγωγές π.χ. δέρ-
ματα, μαλλί, ξυλεία, τυρί, 
βούτυρο, κάρβουνο, ψάρια 
κ.α., με το εμπόριο να διε-
νεργείται τόσο μέσω ξηράς 
όσο και μέσω θαλάσσσης
Ωστόσο, το ορεινό και δυ-
σπρόσιτο ανάγλυφο και οι 
δύσκολες συνθήκες δια-
βίωσης που διαμορφώνο-
νταν εξαιτίας του οδήγη-
σαν, από πολύ νωρίς, τους 
Ηπειρώτες στην αποδημία 

και στην αναζήτηση κα-
λύτερων συνθηκών. Και 
ακριβώς, αυτή η αποδημία 
σημαντικού αριθμού εργα-
τικών χεριών επηρεάζει και 
μεταβάλλει και την οικονο-
μική κατάσταση. Ως συνέ-
πεια, εμφανίζεται μείωση  
της κτηνοτροφικής δρα-
στηριότητας, κυρίως στις 
περιοχές του Ζαγορίου και 
του Πωγωνίου, επειδή οι 
γυναίκες που μένουν πίσω 
ασχολούνται, κατά κύριο 
λόγο, με τη γεωργία αλλά 
και αύξηση των ημερομι-
σθίων λόγω της έλλειψης 
εργατικού δυναμικού.   
 Συνολικά, οι οι-
κονομικές πρακτικές του 
19ου αι., παραδοσιακές και 
βαθιά ριζωμένες στη συ-
νείδηση των Ηπειρωτών, 
καθυστέρησαν να δώσουν 
τη σκυτάλη στον 20ο αι. 
και σε νέες μεθόδους και 
νοοτροπίες, όπως τεκμηρι-
ώνεται, ξεκάθαρα, από το 
γεγονός ότι οι αρχέγονοι 
μηχανισμοί των τοπικών 
οικονομιών αποτέλεσαν 
ανάσχεση στην εθνική 
οργάνωση της οικονομί-
ας. Ωστόσο, στα τέλη του 
19ου αι., νέες κοινωνικές 
ομάδες αγωνίζονται να 
αναδειχθούν σε ηγεμονικές 
και ως συνέπεια, δημιουρ-
γούνται νέες οικονομικές 
λειτουργίες και αρχίζει και η 
θέσπιση κρατικών θεσμών. 
Εν κατακλείδι, ο 19ος αι. 
αποτελεί ορόσημο, καθώς 
διενεργείται η μετάβαση 
από τους αρχέγονους οι-
κονομικούς μηχανισμούς 
στην έλλογη οικονομική 
ρύθμιση. Πλέον, ξεκινά η 
λογική των μετρήσεων, οι 
στατιστικές και οι οικονομι-
κές εκθέσεις, εντάσσοντας 
την οικονομία της Ηπείρου 
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Της ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑΣ 
ΖΗΔΡΟΥ

ΑΡΧΑΙΟΛΟΓΟΥ

στην ευρύτερη ευρωπαϊκή 
πρακτική, ενώ και η παρακ-
μή της πρωτοβιομηχανικής 
παραγωγής οφείλεται στην 
εμφάνιση σύγχρονων μορ-
φών πιστωτικού, πλέον, 
χρήματος. Τώρα, ο έντιμος 
Ηπειρώτης ιδιοκτήτης με-
τατρέπεται στον φερέγγυο 
πελάτη της τράπεζας, γε-
γονός που θα τον οδηγήσει 
στη χρηματοδότηση ιδρυ-
μάτων και θεσμών, ενισχύ-
οντας την ευεργεσία. 
 Ο επόμενος 20ος 
αι. μπορεί να χαρακτη-
ριστεί ως ο αιώνας των 
μεγάλων μεταβολών και 
επιταχύνσεων στην οικο-
νομική σκέψη. Η Ήπειρος, 

έχοντας γνωρίσει τα πλε-
ονεκτήματα του εμπορίου 
και της πρωτοβιομηχανικής 
παραγωγής, επιδιώκει να 
συμβιβάσει και να συνται-
ριάξει τις παραδοσιακές με 
τις σύγχρονες πρακτικές 
και αντίστοιχα τις οικονο-
μικές αντιλήψεις, όπως τη 
χρήση ζώων ή μηχανής στη 
γεωργία, ενώ σταθμός θα 
σταθεί η προσάρτηση των 
νέων εδαφών με τους βαλ-
κανικούς πολέμους.

                                                                                                     
Κωνσταντίνα Ζήδρου
                                                                                                         
Αρχαιολόγος
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ΕΙΔΗΣΕΙΣ ΚΑΙ ΕΠΙΚΑΙΡΟΤΗΤΑ

ο Δήμος Νικολάου Σκουφά, συμμετείχε στην υποβολή 
πρότασης έργου με τίτλο “BLUE CIRCLE”

Στο πλαίσιο της 1ης 
πρόσκλησης υπο-
βολής προτάσε-
ων του προγράμ-
ματος Interreg 
IPA ADRION 

Programme (2021-2027), ο Δή-
μος Νικολάου Σκουφά, συμμε-
τείχε στην υποβολή πρότασης 
έργου με τίτλο «BLUE CIRCLE 
– Boosting Circular Economy 
Solutions for Marine Litter 
Collection and Recycling in the 
Adriatic-Ionian Regions».  Ο 
προϋπολογισμός του Δήμου Ν. 
Σκουφά είναι 154.000 Ευρώ.

Το προτεινόμενο έργο στοχεύ-
ει στην αξιολόγηση ενός συστή-
ματος κυκλικής διαχείρισης που 
βασίζεται στην επεξεργασία των 
απορριμμάτων μέσω μιας κινητής 
μονάδας ανάκτησης και κατάλλη-
λων αλυσίδων ανακύκλωσης. Για 
να γίνει αυτό, το έργο σκοπεύει να 
δημιουργήσει με τη μορφή πρωτο-
τύπου μια κινητή μονάδας ανακύ-
κλωσης για τη μηχανική διαλογή 
των θαλάσσιων απορριμμάτων και 
την ανακύκλωσή τους. Επιπλέον, 
θα πραγματοποιηθεί πιλοτική δρά-
ση σε δύο από τις συμμετέχουσες 
περιοχές,  στις οποίες θα εγκατα-
σταθεί και θα δοκιμαστεί η μονάδα 
ανακύκλωσης.

Ο Δήμος Νικολάου Σκουφά έχει 
παραλιακό μέτωπο στον μεγαλύ-
τερο υγροβιότοπο της χώρας που 
αποτελεί Εθνικό Πάρκο και προστα-
τευόμενη περιοχή, τον Αμβρακικό 
κόλπο. Για το λόγο αυτό δείχνει 
ιδιαίτερη ευαισθησία σε θέματα 
προστασίας του φυσικού περιβάλ-
λοντος, της χλωρίδας και της πα-
νίδας της περιοχής, καθώς και των 
υδάτινων σχηματισμών και θέτει 
ως προτεραιότητα τη διαφύλαξη 
της πολύτιμης περιβαλλοντικής 
κληρονομιάς εντός των ορίων του, 
με δράσεις όπως αυτές που προ-
βλέπονται στο έργο BLUE CIRCLE.

Στο εταιρικό σχήμα του έργου συμ-
μετέχουν φορείς από πέντε χώρες 
της ευρύτερης περιοχής Αδριατι-
κής-Ιονίου, καθώς και ένας συνερ-
γαζόμενος φορέας. Πιο συγκεκριμέ-
να, το εταιρικό σχήμα αποτελείται 
από:

·         Περιφέρεια της Απουλίας 
– Τμήμα Περιβάλλοντος (Ιταλία – 
Επικεφαλής Εταίρος)

·         POLIBA (Ιταλία)

·         Δήμος Νικολάου Σκουφά 
(Ελλάδα)    

·         City of Kaštela (Κροατία)

·         Περιφερειακό Συμβούλιο 
Δυρραχίου – Τμ. Περιφερειακών 
Αναπτυξιακών Πολιτικών (Αλβανία)

·         Δήμος του Neum (Βοσνία)

·         Δήμος της Budva (Μαυρο-
βούνιο)    

·         Πανεπιστήμιο Δυρραχίου 
“Aleksander Moisiu”, Τμ. Εφαρμο-

σμένων & Φυσικών Επιστημών (Αλ-
βανία – Συνεργαζόμενος φορέας)
Τα Προγράμματα Ευρωπαϊκής Εδα-

φικής Συνεργασίας συγχρηματοδο-
τούνται από την Ευρωπαϊκή Ένωση 
και από Εθνικούς Πόρους των κρα-

τών, που συμμετέχουν σε αυτά.
Για πεισσότερες πληροφο-
ρίες σχετικά με το πρόγραμ-

Πραγματοποιήθηκαν το 
βράδυ της Τετάρτης 2 
Αυγούστου, τα εγκαίνια 

του ΚΑΠΗ Θεσπρωτικού από 
τον Οργανισμό Δ.Δ. του Δήμου 
Ζηρού, σε έναν ζεστό και φιλό-
ξενο χώρο, στο πέτρινο κτίριο 
του Δημαρχείου Θεσπρωτικού. 

Μετά τον καθιερωμένο αγιασμό ο 
πρόεδρος του Οργανισμού κ. Δη-
μήτριος Πάντος, μίλησε για την 
ίδρυση και λειτουργία της δομής 
και ζήτησε από τους ηλικιωμένους 
να δημιουργήσουν τη δική τους 
δημιουργική ομάδα, που θα διορ-
γανώνει μία σειρά από δραστηριό-
τητες και κοινωνικές δράσεις.

«Η διατήρηση των παραδόσεων, 
ηθών και εθίμων του τόπου μας, 
η διοργάνωση εκδρομών και όχι 
μόνο, είναι κάτι που με βάση την 
εμπειρία και από τις άλλες δομές 
ΚΑΠΗ, μπορούν και πραγματώνουν 
τα μέλη τους» τόνισε σχετικά. 

Ο Δήμαρχος Ζηρού κ. Νικόλαος 
Καλαντζής, από την πλευρά του, 
μεταξύ άλλων σημείωσε: «Εγκαινι-
άζουμε σήμερα σε αυτό το υπέρο-
χο κτίριο που κάποτε φιλοξενούσε 
το 1ο Δημοτικό Σχολείο Θεσπρωτι-
κού και κουβαλάει αναμνήσεις και 
συναισθήματα, το Κέντρο Ανοιχτής 
Προστασίας Ηλικιωμένων, Θε-
σπρωτικού, γνωστό ως ΚΑΠΗ. 

Είναι η 4η δομή ΚΑΠΗ στον Δήμο 
μας μετά τη Φιλιππιάδα, τη Νέα Κε-
ρασούντα και τον Άγιο Γεώργιο και 
η 3η που ιδρύουμε στο Θεσπρωτι-
κό, καθώς ήδη λειτουργούν εδώ το 

Κοινωνικό Παντοπωλείο και το Κέ-
ντρο Κοινότητας. Ανοίγουμε δομές 
και προσπαθούμε με κάθε δυνατό 
τρόπο να προσφέρουμε κοινωνική 
φροντίδα.    

Η δημιουργία δομής ΚΑΠΗ στο Θε-
σπρωτικό ήταν ένας από τους βασι-
κούς στόχους της Δημοτικής Αρχής 
και συνεχίζουμε».

Εκτός του Δημάρχου Ζηρού κ. Νι-

κόλαου Καλαντζή, και του προέ-
δρου του Οργανισμού Δ.Δ. Δήμου 
Ζηρού κ. Δημήτριου Πάντου, πα-
ραβρέθηκαν: Ο αντιδήμαρχος κ. 
Ρεμπής Ζήκος, ο  δημοτικός σύμ-
βουλος και πρόεδρος της Κοινωφε-
λούς Επιχείρησης Δήμου Ζηρού κ. 
Θεόδωρος Πανούσης, ο δημοτικός 
σύμβουλος και πρόεδρος της επι-
τροπής β’ βάθμιας εκπαίδευσης 
του Δήμου Ζηρού κ. Θεόδωρος 
Κάλλης, ο δημοτικός σύμβουλος 

κ. Απόστολος Τάσης, η πρόεδρος 
του Θεσπρωτικού κα Ερμίνα Γεωρ-
γαλή, οι πρόεδροι των Κοινοτήτων 
Νικολιτσίου κ. Θεόδωρος Δρόσος 
και Νέα Κερασούντας κ. Δημήτριος 
Καραβασιλείου, ο πρώην δήμαρχος 
του πρ. Δήμου Θεσπρωτικού κ. Βα-
σίλειος Καινούργιος, υποψήφιοι Πε-
ριφερειακοί, Δημοτικοί και Τοπικοί 
Σύμβουλοι και αρκετοί κάτοικοι. 

Πραγματοποιήθηκαν τα εγκαίνια του 
ΚΑΠΗ Θεσπρωτικού
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Ανακοινώσεις

www.apopsi-press.gr

ΜΙΚΡΕΣ ΑΓΓΕΛΙΕΣ- ΜΕΓΑΛΕΣ ΕΥΚΑΙΡΙΕΣ- ΠΩΛΗΣΕΙΣ- ΑΓΟΡΕΣ-ΕΡΓΑΣΙΑ

ΜΙΚΡΕΣ ΑΓΓΕΛΙΕΣ
ZHTEITAI

Από επιχείρηση cafe στο 
κέντρο της Άρτας 

ΝΕΟΣ - ΝΕΑ
για μπουφέ και service

ΕΠΙΚΟΙΝΩΝΙΑ:

6944353528
ΜΕΓΑΛΕΣ ΕΥΚΑΙΡΙΕΣ

Στείλτε τις μικρές σας 
αγγελίες για δημοσίευση με 

ένα mail στο apopsipressgr@
gmail.com

Σπύρος Τζίμας
Πτυχιούχος κλασικής φιλολογίας

Πανεπιστήμιο Ιωαννίνων

Παραδίδονται μαθήματα
Γυμνασίου - Λυκείου

Τηλ. 697 0933 861
email: spirostzimas@gmail.com

ΠΩΛΕΙΤΑΙ ΙΣΟΓΕΙΟΣ ΚΑΤΟΙΚΙΑ 
(ΜΕ ΣΧΕΔΙΟ ΚΑΙ ΑΔΕΙΑ 30 ΕΤΩΝ)

70τ.μ Κατοικήσιμο με Τζάκι και Air Condition - Στρωμένο με πλακάκι.Γύρω 
γύρω 10 στρέμματα λιοστάσι με ελιές καρπίσιμες - 7 χλμ από το Μενίδι 

(Θάλασσα) και 20 χλμ από την πόλη της Άρτας -Σε πανοραμική θέση με θέα τον 
Αμβρακικό με μηδέν υγρασία (άσφαλτος δρόμος)- Κατάλληλο για εξοχικό,για 

λιοστάσι ή για μόνιμη κατοικία εντός οικισμού -Ανεξάρτητο,ήσυχο
Οικισμός Καστριώτισσα Μενιδίου Αιτ/νίας

50.000 € Συζητήσιμη
τηλ 6942227207 κος Κώστας

Ένα νέο γύρο κλαδέ-
ματος των υψίκορ-
μων δέντρων ξεκί-
νησαν τα συνεργεία 

της Υπηρεσίας  Πρασίνου του 

Δήμου, μετά από σχετική εντο-
λή του Αντιδημάρχου, Παντελή 
Κωλέτσου.
Ειδικότερα, αυτό το διάστημα 
πραγματοποιείται εκτεταμένο 
πρόγραμμα κλαδέματος, ώστε 
και τα δένδρα να ανανεώνο-
νται και να παραμένουν υγιή 
και οι δρόμοι/ πλατείες, κλπ να 
παραμένουν ασφαλείς για τους 
περαστικούς.

ΖΗΤΟΥΝΤΑΙ άμεσα Άτομα για εργασία σε ελληνικό 
εστιατόριο στην πόλη Reilingen (Ρειλινγκεν) στην Γερμα-
νία. Για Σέρβις κ κουζίνα για το Σέρβις απαιτείται γνώσεις 
γερμανικής γλώσσας.Πληροφορίες στα τηλέφωνα:
+49 176 45692845 & +491786297615

Η Ξενοδοχειακή μονάδα 
HORIZON BEACH RESORT 
στη Σταλίδα Χερσονήσου στη 
Κρήτη επιθυμεί  να στελεχώ-
σει με προσωπικό τα τμήμα-
τα του f&b Κουζινα, Εστιατό-
ριο,Bar,Snack Bar.

Παροχές
Οικονομικό πακέτο βάσει 

προσόντων
Διαμονή 

Διατροφή
Οι ενδιαφερόμενοι μπορούν 
να επικοινωνήσουν και να μι-
λήσουν άμεσα με εκπρόσωπο 
της επιχείρησης στην ΑΡΤΑ.

ΤΗΛ  6946151454 
Κος ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ

ΤΑΤΣΙΩΝΑΣ 

Τηλ 

2681061339 

6981901755

6989416244

ΠΛΗΡΟΦΟΡΙΕΣ & DELIVERY
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ENJOY YOUR SUMMERENJOY YOUR SUMMER
από 1η Ιουνίουαπό 1η Ιουνίου
σε πλήρη λειτουργία σε πλήρη λειτουργία 

ΚΑΝΑΛΙ ΠΡΕΒΕΖΑΣ
6941695104
www.burano-camping.gr

Καλοκαιρινή απόδραση με σκηνή 
ή το τροχόσπιτό σας δίπλα στο κύμα!

Για camping με αντίσκηνο ή τροχόσπιτο διαθέτουμε ειδικά 
διαμορφωνένους χώρους με παροχή ηλεκτρικού ρεύματος - ύδρευση- 

αποχέτευση και parking σε σκιά.


